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ÚČINKUJÚCE MATKY SO SPEVÁCKEJ SKUPINY SENKOVÁ   
                                                                              FOTO: Mgr. B. Kontrová

 Školský rok 2007/2008 končí, 
nastáva obdobie, aby sme zhodnotili do-
siahnuté výchovno-vzdelávacie výsledky 
žiakov a úroveň splnenia naplánovaných 
úloh. Už teraz však začíname rozmýšľať 
nad tým, čo nás čaká v novom školskom 
roku, najmä v súvislosti so zmenami, 
ktoré prináša už schválený nový školský 
zákon.
 Azda najdôležitejšou zmenou je 
model dvojúrovňového vzdelávania. Prvá 
úroveň – Štátny vzdelávací program, kto-
rý presne stanovuje obsah a hĺbku učiva 
v jednotlivých predmetoch. Obsah učiva 
je v porovnaní s terajšími osnovami zre-
dukovaný. Druhou úrovňou sú školské 
programy, ktoré si školy vypracujú samy 

 „ Poznám jedno srdce, srdce 
živé, na kúsky pokrájané, po kúskoch roz-
dávané...“
 Toto sú slová, ktoré odzneli v 
druhú májovú nedeľu, ktorá bola venova-
ná všetkým matkám. Áno, je to reč o mat-
kinom srdci. Mama je darkyňou života, 
človekom, ktorý nás učí prvé kroky, prvé 
slová, učí nás orientovať sa v spleti život-
ných situácií. Mama je tou osobou, ktorú 
by sme si mali vážiť nielen v detstve, ale 
aj v dospelosti, keď jej môžeme svojimi 
skutkami spríjemniť jeseň života starost-
livosťou a láskou.

 V piatkové ráno sa deti zo Základ-
nej školy vybrali do Zuberca – Skanzenu 
oravskej dediny, kde bolo pre nich pripra-
vené športové dopoludnie pri príležitosti 
Dňa detí. Stretli sa tam základné školy z 
okolia, aby si zmerali sily v rôznych špor-
tových disciplínach. Naše deti sa nedali 
zahanbiť v hode kyjakom, skoku vo vreci, 

ba dokonca ani v lezení po lane. Všetci 
si nielen zašportovali, ale mali možnosť 
si prezrieť  drevené domčeky, v ktorých 

Čo prinesie nový školský rok
nad rámec štátneho programu a budú 
dopĺňať predpísaný obsah učiva  odľa 
svojho vlastného zamerania (posilne-
nie výučby cudzích jazykov, informatiky, 
regionálnej výchovy,...), alebo sa môžu 
venovať prehlbovaniu kvality vzdelávania 
predmetov Štátneho programu a v rámci 
svojich voľných hodín precvičovať učivo. 
Školské programy by mali byť hotové do 
konca augusta.      My pri  tvorbe vlastného 
programu školy budeme spolupracovať s 
rodičmi žiakov, Radou školy a tiež ZŠ v 
Nižnej, pretože väčšina žiakov pokračuje 
v štúdiu na tejto škole. Nový obsah vzde-
lávania a nové programy sa zavedú od 
septembra len v 1.ročníku, ostatné roč-
níky sa budú učiť podľa doteraz platných 

osnov.
 Ďalšou zmenou sú znížené limi-
ty počtov žiakov v triedach. Tried v ZŠ sa 
to netýka, pretože stanovené limity nepre-
kračuje. Tešíme sa však, že počet žiakov 
v novom školskom roku sa zvýši, do prvé-
ho ročníka nastúpi 16 žiakov a celkom 
bude ZŠ navštevovať 53 detí.    
 Zníženie limitu sa však dotkne 
detí v MŠ, kde sa počet v triede 3-5 roč. 
detí znižuje z 24  na 21 detí a v triede 5-
6 roč. detí sa znižuje počet z 28 na 22 
detí. Na šk. rok 2008/ 2009 je už kapa-
cita detí v MŠ naplnená. Prijímanie detí 
do MŠ počas šk. roku sa uskutoční len 

pokračovanie na strane 10

 A takúto kytičku plnú vďaky pre 
mamy uvili v tento deň svojím vystúpe-
ním deti z MŠ, ZŠ, kresťanská mládež 
Znovuzrodenie, folklórny súbor Podbie-
lan, Peter Dvorský so svojou hudobnou 
skupinou a hereckým umením prispela aj 
spevácka skupina Senková. Jednotlivé 
lupienky programu boli spájané vrúcnymi 
slovami moderátorky Mgr.Júlie Turčáko-
vej, výchovnými ponaučeniami dôstojné-
ho pána farára D.Čarnogurského a prí-
hovorom p.starostu JUDr.J.Domiňáka. 
Všetkým organizátorom a účinkujúcim, 
ale aj ich učiteľom a vedúcim patrí za 

túto milú, pôsobivú a dob-
re prežitú nedeľu srdečná 
vďaka. Treba si však uve-
domiť, že vážiť si svoju 
mamu nestačí iba v jeden 
deň. Mama je človek, kto-
rý zvyčajne každoden-
ne viacej dáva ako berie. 
Doprajme jej, aby aj ona 
mohla byť obdarovaná po 
celý rok v podobe pomoci, 
všímania si jej potrieb, aby 

DEŇ MATIEK MDD

pokračovanie na strane 10

DETI ZO ZÁKLADNEJ ŠKOLY V SKANZENE   
                                               FOTO: Mgr. B. Kontrová

pokračovanie na strane 10
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O ČOM ROKOVALO OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO

Obecné zastupiteľstvo v Podbieli

A.  B e r i e   n a   v e d o m i e :

     1. informáciu o čerpaní rozpočtu     
         obce za obdobie 1. štvrťroka 2008,
     2. informáciu prednesenú  starostom 
         obce:
         a) k stavu prípravy projektov na re- 
             konštrukciu  ciest  v  časti  obce 
             Zámostie  a  chodníkov  v  obci,
         b) o pridelených dotáciách zo štát-   
             neho rozpočtu obci,
         c) o  riešení  likvidácie  nelegálnej 
             skládky  odpadu  v  lokalite  pod 
             Cestnými stavbami,
         d) výsledkoch kontroly vykonanej 
             pracovníkmi Agentúry pre rozvoj 
             malého a stredného podnikania 
             vo veci stavu projektu na podpo-
             ru  rozvoja cestovného ruchu fi-
             nancovaného fondom Phare,
         e) o situácii v dobrovoľnom požiar-
             nom zbore obce,
     3. Správu hlavného kontrolóra obce o 
         výsledkoch kontrolnej činnosti za 
         obdobie 1. Q 2008, 
     4. žiadosť Rastislava Mačňáka o nes-
         chválenie  podania  pani  Meszáro-
         šovej na predĺženie otváracej doby 
         v Pohostinstve Meszároš,
     5. prednesené   interpelácie,   prípo-
         mienky  a  návrhy  poslancov a ob- 
         čanov,

B.  S ch v a ľ u j e :

     1. program  rokovania  obecného za-
         stupiteľstva s touto zmenou:  
         a) ako  bod  programu pod č. 8 za- 
             radiť: „Schválenie dodatku č. 1 k 
             zmluve o nájme z 27.2.2008“,
        b) ako  bod programu pod č. 9 zara
            diť: „Vyhodnotenie kontrolnej čin-

            nosti  hlavného  kontrolóra  Obce 
            Podbiel za obdobie 1. štvrťroka 
            2008“,
        c) body č. 8 až 12 označiť ako body 
            č. 10 až 14,
        d) doterajší  bod č. 9  doplniť  o pís-
            meno  d)  „Žiadosť  pani  Simony 
            Klimentovej o odkúpenie pozem-    
            ku od Obce Podbiel“,
    2. Ing.  Ivetu   Kanderkovú  a  Daniela    
        Bebeja  za  členov  návrhovej komi-
        sie,
    3. celoročné hospodárenie Obce Pod-
        biel za rok 2007 bez výhrad,
    4. vytvorenie rezervného  fondu Obce 
        Podbiel  z   prebytku  hospodárenia
        za rok 2007 vo výške 55%,
    5. vypracovanie  projektov na vybudo-
        vanie   nízkonapäťových  a  vysoko
        napäťových elektrických rozvodov 
        pre stavebnú lokalitu Krivý kút,
    6. upustenie  od vymáhania poplatkov 
        doteraz   nezaplatených    občanmi
        obce  za  odber  TV signálu MMDS 
        z  Nižnej  a odpísanie uvedenej po- 
        hľadávky,
    7. uzavretie  dodatku  č. 1  k zmluve o 
        nájme  z  27.2.2008  uzavretej  me-
        dzi  Obcou  Podbiel  a  OVS, a.s., v 
        Dolnom  Kubíne,  ktorým  sa  dáva  
        OVS do nájmu vodovod v časti ob-
        ce  Sihla  v  dĺžke  224m a vodovod 
        v  časti  obce  Pleso  v  dĺžke 280m 
        vrátane  odbočení, a splnomocňuje 
        starostu obce k jeho podpisu,
    8. vypracovanie  projektov  na vybudo
        vanie  verejného  osvetlenia  v časti 
        obce  od  domu   súpisné   číslo  54 
        (MUDr. Eva Kršáková)  až  po most 
        cez rieku Studený potok a na úpra- 
          vu verejného priestranstva v časti     
          obce Bobrova raľa a okolia miest-
          neho kostola,
      9. odpredaj  pozemku parcela C-KN

          č. 3/2  o  výmere 103 m2, zast.pl., 
          k.ú. Podbiel,  zapísaného na LV č. 
          632 KN na Obec Podbiel v celosti, 
          Petrovi Meszárošovi, bytom  Pod-
          biel č. 257, v celosti.  Kúpna  cena
          je 150,-Sk/m2,  t.j.  spolu  15.450,- 
          Sk, s  podmienkou  zriadenia vec- 
          ného  bremena  v prospech práva 
          prechodu  osôb  a  prejazdu  vozi-
          diel medzi bytovým domom súpis-
          né   číslo  271  a   budovou  pána 
          Meszároša súpisné číslo 385, 
    10. odpredaj  pozemku  parcela E-KN 
          č.  519/2  o  výmere 7 m2, zapísa-
          ného  na  LV č. 954 na Obec Pod-
          biel  v  podiele  5/60-ín, z  ktorého 
          bola   geometrickým    plánom   č.  
          36430234-13/2008, vyhotoveným  
          Arlanda,     s.r.o.,     Nižná     dňa 
         14.02.2008  novovytvorená parce-
          la C-KN č. 250/50 o výmere 7 m2,  
          orná pôda, k.ú. Podbiel, Mgr. Du-
          šanovi  Klimentovi  a  manž.  Mgr. 
          Simone  Klimentovej rod. Moreso-
          vej,  bytom  Podbiel  č. 327,  v po- 
          diele  5/60-ín do BSM. Kúpna  ce-
          na je 150,- Sk/m2, t.j. spolu 87,- 
          Sk,
    11. v   súlade  s  čl.  2  ods. 4  VZN  č. 
          9/2007  z  dňa  24.  augusta  2007 
          predĺženie   otváracieho   času   v 
          reštauračných zariadeniach v obci
          Podbiel v dobe od 15.6.2008 do 
         15.9.2008 v dňoch piatok a sobota 
          do 24.00 hodiny,

D.  Z a m i e t a :

žiadosť Petra Meszároša o zmenu zatvá-
racích hodín v reštaurácii Meszároš.
 
                                                                   
                             JUDr. Jozef Domiňák                                                                                             
                                                          starosta obce

UZNESENIE č. 4/2008
z rokovania Obecného zastupiteľstva v Podbieli

z dňa 30. mája 2008

 Dňa 30. mája 2008 sa na Obec-
nom úrade v Podbieli uskutočnilo riad-
ne rokovanie obecného zastupiteľstva. 
Rokovanie prebehlo podľa upraveného 
schváleného programu. Zúčastnili sa ho 
šiesti poslanci obecného zastupiteľstva, 
poslanec Peter Kontra sa ospravedlnil.
 V priebehu rokovania starosta 
obce informoval poslancov a prítomných 
občanov o stave prípravy projektov na 
vybudovanie chodníka popri hlavnej ceste 
v časti obce Ulička, rekonštrukcie chodní-
ka popred autobusovú zastávku a rekon-
štrukcie ciest v časti obce Zámostie. Infor-
moval tiež o potrebe doplniť pripravovaný 
projekt na eurofondy o dve ďalšie aktivity. 
Schválené bolo vypracovanie  projektov 
na úpravu verejného priestranstva v časti 

Bobrova raľa a v okolí miestneho kostola, 
a tiež vybudovanie verejného osvetlenia 
na ulici smerom na Or. B. Potok až po 
most cez Studený potok. Ďalej podal infor-
máciu o dotáciách, ktoré obec dostala, a 
to na výstavbu viacúčelového ihriska vo 
výške 1,2 mil. Sk, na dokončenie výmeny 
okien v základnej škole vo výške 100 tis. 
Sk, na vybudovanie elektronickej knižnice 
vo výške 22. Tis. Sk, na folklórne slávnos-
ti vo výške 20 tis. Sk a na Detský folklórny 
súbor vo výške 60 tis. Sk. Neukončené 
je riešenie dotácií na projekt jazykového 
laboratória v základnej škole a dobudova-
nie kanalizácie na Zámostí. Ďalej starosta 
informoval o probléme nelegálnej skládky 
odpadu nad pílou DCP  a o výsledkoch 
kontroly pracovníkov Agentúry pre rozvoj 

malého a stredného podnikania, ktorá 
poskytla z fondu Phare dotáciu na vybu-
dovanie aktivít pre rozvoj cestovného 
ruchu v obci.
 Obecné zastupiteľstvo prero-
kovalo hospodárenie obce za rok 2007, 
informáciu o čerpaní rozpočtu na prvý Q 
roka 2008 a tiež správu hlavného kontro-
lóra obce o výsledkoch kontrolnej činnosti 
za 1. Q 2008. Zaoberalo sa aj potrebou 
vypracovania projektov na výstavbu 
elektrických rozvodov v časti obce Krivý 
kút s cieľom jej urýchlenia po dohode s 
SSE Žilina, ako aj ďalšími skutočnosti a 
žiadosťami občanov. 
Uznesenie z rokovania prinášame v 
plnom znení.
                                           JUDr. Jozef Domiňák,    
                                                           starosta obce
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Z obecného úradu
Územný plán obce
	 Obec	 Podbiel	 dňa	 24.apríla	 2008	
zverejnila	 Oznámenie	 o	 prerokovaní	 Návr-
hu	Územného	plánu	obce	Podbiel,	ktoré	sa	
uskutočnilo	 dňa	 13.mája	 v	 kultúrno-športo-
vej	hale	v	Podbieli.	Návrh	bol	k	dispozícii	na	
verejné	nahliadnutie	a	pripomienkovanie	na	
obecnom	úrade.	V	zákonom	stanovenej	leho-
te	30	dní	odo	dňa	oznámenia	mali	možnosť	
občania,	 fyzické	a	právnické	osoby,	orgány	
štátnej	správy	a	samosprávy	podať	písomné	
pripomienky	k	Návrhu	ÚPN-O.		Obci	Podbiel	
bolo	 doručených	 18	 pripomienok	 zo	 strany	
občanov,	v	ktorých	najčastejšie	žiadali	napr.	
posunúť	 navrhovanú	 lokalitu	 pre	 individuál-
ne	bývanie	-	Mlynisko	smerom	ku	Studené-
mu	potoku,	ďalej	zmeniť	umiestnenie	dvoch	
bytových	 domov	 z	 lokality	Mlynisko	 do	 inej	
časti	obce,	zakomponovať	do	územného	plá-
nu	ďalšie	samostatné	pozemky	pre	IBV,	roz-
šíriť	výstavbu	rodinných	domov	aj	do	lokality	
za	drevenicami	Bobrovej	rale,	ďalej	vypustiť	
z	územného	plánu	navrhovanú	cestu	poniže	
areálu	 Hospodárskeho	 dvora	 v	 Podbieli,	
riešiť	 výstavbu	 rodinných	 domov	 po	 obi-
dvoch	stranách	cesty	v	 lokalite	Pod	Červe-

nou	 skalou,	 lokalitu	 Horečervenie	 navrhnúť	
ako	 rekreačnú	 zónu	 atď..	 V	 súčasnej	 dobe	
všetky	 doručené	 pripomienky	 vyhodnocuje	
obstarávateľ	územnoplánovacej	dokumentá-
cie	a	následne	(predpoklad	v	druhej	polovici	
júna	2008)		bude	Návrh	ÚPN-O	prerokovaný	
Obecným	zastupiteľstvom	v	Podbieli.	

ROEP
	 Ďalšie	 významné	dielo,	 ktoré	 je	 v	
súčasnosti	v	štádiu	dokončovania,	 je	Návrh	
registra	 obnovenej	 evidencie	 pozemkov	 v	
k.ú.Podbiel.	Register	bol	v	mesiaci	jún	2008	
zhotoviteľom	Ing.	Jaroslavom	Kutlíkom	odo-
vzdaný	Obvodnému	pozemkovému	úradu	v	
Námestove,	 ktorý	 vydá	 rozhodnutie	 o	 jeho	
schválení	 a	 následne	 po	 uplynutí	 zákonom	
stanovenej	 lehoty	 bude	 zapísaný	 Správou	
katastra	v	Tvrdošíne.			

Miestne dane a poplatky
	 Obecný	úrad	upozorňuje	občanov,	
že	podľa	Všeobecne	záväzného	nariadenia	
obce	č.13/2007	zo	dňa	14.	decembra	2007	
o	miestnom	poplatku	za	komunálne	odpady	
a	drobné	stavebné	odpady	sa	určuje	splat-

nosť	poplatku	dňom	31.	mája	zdaňovacieho	
obdobia.	 	 V	 súčasnosti	 eviduje	 Obec	 Pod-
biel	 nedoplatok	 cca	 60	 tis.Sk	 na	 poplatku	
za	 komunálne	 odpady	 za	 toto	 zdaňovacie	
obdobie	 a	 za	 predchádzajúce	 zdaňovacie	
obdobia.	 Obecný	 úrad	 pristúpil	 k	 riešeniu	
situácie	 rozposielaním	 výziev	 na	 uhradenie	
pohľadávok.

Výzva pre ubytovateľov!
	 Platiteľ	dane	za	ubytovanie	je	podľa	
všeobecne	záväzného	nariadenia	Obce	Pod-
biel	č.12/2007	zo	dňa	14.	decembra	2007	o	
ostatných	miestnych	daniach	na	území	obce	
Podbiel	 povinný	 do	 15.	 dňa	 kalendárneho	
štvrťroka	nasledujúceho	po	štvrťroku,	v	kto-
rom	daňová	povinnosť	vznikla,	predložiť	prí-
jmové	pokladničné	doklady	spolu	s	výkazom	
za	 počet	 prenocovaní	 v	 danom	 štvrťroku	 a	
vybratou	 daňou	 za	 ubytovanie	 na	 Obec-
ný	úrad	v	Podbieli.	Upozorňujeme	 teda,	 že	
najbližší	 termín	na	 ich	predloženie	 je	15.júl	
2008!
	
                                              Mgr. Patrícia Korčušková

P O Ď A K O V A N I E

Rozpis zberu separovaného odpadu na II.polrok 2008 v obci Podbiel 

Komodita Nádoba Júl August September Október November December 

PLASTY Kontajner 7 11 8 13 10 8

PLASTY Vrecia 8 12 9 14 11 9

SKLO Kontajner 9 13 10 15 12 10

SKLO Vrecia 8 12 9 14 11 9

PAPIER Kontajner 9 13 10 15 12 10

TETRAPACK Kontajner 7 11 8 13 10 8

K. OBALY Kontajner 7 11 8 13 10 8

	 V	 tomto	 roku	 sa	 uskutočnilo	
niekoľko	pekných	kultúrnych	a	športových	
akcií.	Ich	účastníci	boli	v	každom	prípade	
spokojní	 s	 ich	 prípravou	a	 organizáciou.	
Chcem	vysloviť	presvedčenie,	že	takéto	a	
podobné	akcie	sa	budú	na	princípe	dob-
rovoľnosti		organizovať	aj	v	budúcnosti,	a	
že	 ich	úroveň	a	účasť	občanov	obce	na	
nich	 bude	 neustále	 stúpať.	 Je	 na	 škodu	
veci,	 že	 do	 organizovania,	 najmä	 špor-
tových	akcií,	nevstúpila	 inštitucionálne	aj	
organizácia,	ktorej	šport	je	hlavným	dôvo-
dom	existencie.	
	 Využívam	túto	možnosť	a	vyslo-
vujem	úprimné	poďakovanie	za	všetkých	
organizátorov	predsedovi	kultúrnej	a	špor-
tovej	 komisie	 obecného	 zastupiteľstva	
pánovi	Pavlovi	Loffajovi	a	jeho	tímu	spo-

lupracovníkov	 za	 prípravu	 a	 vykonanie	
turisticko-športového	 podujatia	 Prechod	
Podbielanskou	Magurou,	pánovi	Ľubomí-
rovi	Frankovi	a	jeho	spolupracovníkom	za	
prípravu	 a	 organizovanie	 zimného	 halo-
vého	 turnaja	 v	 minifutbale,	 cyklistického	
dňa	 pre	 deti,	 ale	 aj	 pre	 dospelých,	 pani	
Libuši	 Loffajovej	 a	 jej	 spolupracovníkom	
za	prípravu	a	uskutočnenie	turnaja	rodín	
vo	volejbale.
	 Osobitne	 chcem	 tiež	 vysloviť	
uznanie	 a	 poďakovanie	 pánovi	 Vladimí-
rovi	 Malatinkovi,	 spolumajiteľovi	 firmy	
DREVODOM	 ORAVA,	 ktorý	 v	 prospech	
základnej	školy	zakúpil	koberec	v	hodno-
te	10	tisíc	Sk.	Základná	škola	ho	už	využí-
va	pre	účely	telesnej	prípravy	žiakov.
	 Tiež	chcem	poďakovať	za	dlho-

dobé	 sponzorovanie	 obce	 nealkoholic-
kými	 nápojmi	majiteľom	 a	 vedeniu	 firmy	
NEALKO	 ORAVAN.	 Aj	 firme	 DREVO-
DOM,	ktorá	vyšla	obci	v	ústrety	pri	zabez-
pečovaní	materiálu	pri	rekonštrukcii	auto-
busových	zastávok.
	 Hovorí	 sa,	 že	 aké	 prostredie	 si	
vytvoríme,	 v	 takom	 budeme	 žiť.	 Chcem	
vysloviť	potešenie	nad	tým,	že	aj	 jednot-
liví	občania	sa	zapájajú	do	zveľaďovania	
verejných	 priestorov	 obce.	 Za	 všetkých	
chcem	vysloviť	poďakovanie	pani	Anastá-
zii	Lukačíkovej,	za	jej	iniciatívu	pri	výsad-
be	kvetín	v	areáli	Bobrovej	rale.	Osprave-
dlňujem	sa,	ak	som	na	niekoho	zabudol,	
som	však	presvedčený,	že	dobré	sa	chváli	
aj	samo.
                                                     JUDr. Jozef Domiňák
                                                            starosta obce
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 Už niekoľkokrát sme sa na strán-
kach občasníka venovali téme odpadu. A zdá 
sa, že to bude skutočne večná téma. Prečo sa 
jej venujem teraz?
 Domnievam sa, že zo strany obce 
sa urobilo pomerne veľa opatrení, ktoré sme-
rovali k zlepšeniu situácie v oblasti likvidácie 
odpadu, a následne aj k zlepšeniu životného 
prostredia v obci. Treba však povedať, že rea-
lizovanie týchto opatrení stálo obec aj značné 
finančné prostriedky. Posúďte sami: vývoz jed-
ného veľkoobjemového kontajnera stojí obec 
približne 5 tisíc Sk, vývoz kontajnera so sklom 
približne 3 tisíc Sk, rovnako vývoz kontajnerov 
s tetra-packovými obalmi, papierom, plastový-
mi obalmi, kovovými obalmi stojí obec za každý 
kontajner okolo 2 tisíc Sk. Obec celkom mala 
v súvislosti s likvidáciou odpadov výdavky vo 
výške viac ako 470 tisíc Sk. Pritom príjmy od 
občanov predstavovali niečo viac ako 290 tisíc 
Sk. Domnievam sa preto, že zo strany obča-
nov by mohla byť spokojnosť. Napriek tomu 
zo strany pomerne značného počtu občanov 
(k 9.6.2008 ich bolo 27) eviduje obecný úrad 

nedoplatky za vývoz domového odpadu v cel-
kovej výške viac ako 15 tisíc Sk. K rovnakému 
termínu si ešte 71 občania nezaplatili vývoz 
odpadu na tento rok. Predpis takto nezaplate-
ných poplatkov predstavuje spolu viac ako 65 
tisíc Sk.
 Chcem preto vyzvať všetkých z vás, 
ktorí ste si v tomto smere svoje povinnosti voči 
obci nesplnili, aby ste tak v najkratšom čase 
urobili. 
Chcem vás tiež všetkých vyzvať, aby ste sa 
aktívnejšie zapojili do separovaného zberu. 
Odber triedeného odpadu , ktorý robíte doma 
do vriec je totiž realizovaný technickými služ-
bami bezplatne! 
 Osobitnou kapitolou je stavebný 
odpad. Vyskytli sa už prípady, keď sa obča-
nia prídu opýtať na obecný úrad, kde je mož-
né vysypať drobný stavebný odpad. Napriek 
tomu je ešte veľa prípadov, keď je stavebný 
odpad vysypaný popri ceste, popri vodnom 
toku, dokonca sú občania, ktorí napriek upo-
zorneniu, že ide o nebezpečný odpad, odhod-
lajú sa k jeho vývozu čo „najhlbšie“ do chotára 

Večná téma - odpad
obce. Výsledkom takejto činnosti „neporiadní-
kov“ je nelegálna skládka pod Cestnými stav-
bami. Výsledkom riešenia tejto skutočnosti 
Obvodným úradom životného prostredia je 
skutočnosť, že obec dostala za povinnosť túto 
skládku zlikvidovať. To však bude obec stáť 
nemalé financie, ktoré sa mohli využiť oveľa 
účelnejšie. Čo je však pozitívne, vyskytlo sa 
už niekoľko  prípadov, že  občan, ktorý  chcel       
vy-
viezť drobný stavebný odpad sa aj spýtal, 
koľko má za to zaplatiť. 
 Chcem vás preto na záver vyzvať 
všetkých, aby ste skutočne likvidácii, najmä 
komunálneho odpadu venovali pozornosť. 
Je to problém, ktorý bude postupom času 
nadobúdať čím ďalej, tým väčší význam, a 
bude prísne sledovaný. Čím skôr sa s nim v 
obci vyrovnáme, tým lepšie. Chce to však dobrú 
vôľu všetkých, ale aj s uvedomením si toho, že 
to nebude pre nikoho zadarmo. Dopredu všet-
kým občanom ďakujem za pochopenie.

                                                      
                                JUDr. Jozef Domiňák, 

 Pod pojmom odpad si predstaví-
me niečo nepotrebné, nepoužiteľné, čo treba 
iba vyhodiť. Podľa odbornej terminológie je 
odpadom naozaj vec, ktorej sa zbavujeme. 
Avšak v súčasnosti sa najväčší dôraz v odpa-
dovom hospodárstve kladie na predchádzanie 
a obmedzovanie vzniku odpadu a znižovanie 
jeho nebezpečnosti pre životné prostredie. A 
keď už odpad naozaj vznikne, tak nech sa s 
ním nakladá v súlade s platnými predpismi. 
Najčastejšie sa pri našej každodennej činnos-
ti stretávame s komunálnym odpadom. Patria 
sem bežné odpadky, napr. zvyšky potravín, 
kuchynský odpad, odpad po drobných staveb-
ných opravách, odpad z kúrenia, no najväčší 
podiel tejto skupiny tvoria plastové obaly a naj-
rôznejšie kovové, sklenené, drevené a papiero-
vé odpadky. Väčšinou sú objemné a po naplne-
ní smetnej nádoby prevažná väčšina odpadov 
končí na skládkach. Aj keď sa skládky všeo-
becne považujú za najhorší spôsob nakladania 
s odpadom, ktorý by mal byť tým posledným 
riešením. A to nehovoriac o tom, aké nebez-
pečenstvo predstavujú obávané divoké sklád-
ky. Takéto obzvlášť ohrozujú prírodu, pretože 
odpad nie je triedený z hľadiska nebezpečnos-
ti, ale všetko je na jednej hromade. Zamorujú 
pôdu, ovzdušie, povrchovú aj spodnú vodu. 
 Na tomto mieste chcem upozorniť na 
problém čiernej skládky pri „obaľovačke“ v Pod-
bieli. Je až nepochopiteľné, keď v obci máme 
zabezpečený pravidelný odvoz odpadu, k dis-
pozícii sú občanom veľkokapacitné kontajnery 
na zmiešaný aj separovaný odpad, a predsa sa 
aj tak nájdu Podbielčania, pre ktorých je poho-
dlnejšie vyviesť odpad do „medze“. Obecný 
úrad v Podbieli teraz znáša následky takého-
to barbarstva jednotlivcov, pretože spomína-
ná čierna skládka je v súčasnosti predmetom 
priestupkového konania vedeného príslušným 

A opäť o odpade
orgánom ochrany životného prostredia. Na 
druhej strane sa však nájdu aj výnimky. Som 
rada, že môžem napísať o iniciatíve niektorých 
našich mladých rodín a členov spoločenstva 
Znovuzrodenie, ktorí sa podujali v apríli vyčistiť 
breh rieky Oravy a Studeného potoka. Prajem 
našej obci, nech je takýchto aktivít čoraz viac, 
a  ak začneme každý od seba riešiť problémy s 
odpadom znížením množstva vyhadzovaných 
vecí, separovaním pre recykláciu, ale i kom-
postovaním, budú štatistiky o vyseparovanom 
množstve odpadu z našej obce z roka na rok 
priaznivejšie. Len pre porovnanie, kým v roku 
2006 sme za celý rok spoločne vyzbierali 1664 
kg plastov, v roku 2007 to bolo už 2237 kg plas-
tov.
 Podľa všeobecne záväzného nari-
adenia obce Podbiel o odpadoch majú všetci 
obyvatelia obce, podnikatelia, ale i vlastníci 
nehnuteľností nachádzajúcich sa v našej obci 
povinnosť zapojiť sa do systému separova-
ného zberu zavedeného obcou. 
Každá domácnosť si na obecnom 
úrade môže vyzdvihnúť plastové 
vrecia, do ktorých sa zbiera sklo 
(biele a farebné fľaše, poháre, 
okenné sklo, sklenené črepy a 
pod., nie porcelán, keramika, 
zrkadlá) a plasty (plastové fľaše 
a pod., nie obaly z jogurtov, šam-
pónov, olejov). Ďalej sa na viace-
rých miestach v obci nachádzajú 
veľkoobjemové kontajnery na 
papier, tetrapack, kovové oba-
ly, sklo a plasty. Zber iných dru-
hov odpadov je zabezpečovaný 
priebežne podľa potreby a jeho 
termín vyhlasujeme prostredníc-
tvom miestneho rozhlasu. 
 To, ako úspešne 

dokážeme predchádzať vzniku odpadov, 
ako efektívne ich dokážeme využívať a zne-
škodňovať, ovplyvní v konečnom dôsledku 
prosperitu obce a spokojnosť občanov. Ešte 
dôležitejší význam nadobúdajú konkrétne rie-
šenia problému s odpadmi v súvislosti s jeho 
vplyvom na zdravie človeka a znečisťovanie 
a poškodzovanie životného prostredia. Naša 
obec ponúka niekoľko možných alternatív 
riešenia problémov z odpadmi. No vždy je čo 
doháňať. Ale ak pridáme všetci ruku k dielu, 
udržíme si svoju obec bez smetí. Na záver 
však musím konštatovať, že práve tie toľko 
spomínané odpady sú dôkazom rastu životnej 
úrovne obyvateľstva, a to ako svojím zložením, 
tak aj množstvom. A keďže je dokázateľné, že 
životná úroveň ľudí neustále stúpa, čaká nás 
ešte vynaložiť nemalé úsilie v boji s odpadom. 

                                            Mgr. Patrícia Korčušková 

ZBIERANIE ODPADKOV NA BREHU ORAVY
                                                          FOTO: Mgr. Patrícia Korčušková
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	 Keď	som	včera	vystupoval	z	vla-
ku,	predo	mnou	šla	pomalým	tempom	sta-
rá	babka.	Ponáhľal	som	sa	a	nevedel	som	
ju	predbehnúť.	Vytáčala	ma	do	nepríčet-
na.	Vtedy	som	sa	zarazil	a	povedal	som	
si:	„Kam	sa	ja	vlastne	ponáhľam?“	Ozvali	
sa	vo	mne	výčitky	svedomia,	že	som	sa	v	
duchu	nahneval	na	babku,	ktorá	nemôže	
za	 svoju	 rýchlosť.	 Celý	 život	 pracovala,	
aby	 sa	 aj	 moja	 generácia	 mala	 dobre,	
možno	veľa	vytrpela.	Ale	všetko	trpezlivo	
zniesla.	A	 ja	som	netrpezlivý	a	malicher-
ný.	A	 to	všetko	 len	preto,	aby	som	bol	o	
10	minút	skôr	na	internáte.	Tých	pár	minút	
aj	tak	premrhám	na	internete	alebo	pri	tel-
ke.	Alibisticky	 to	zhodím	na	dobu,	v	kto-
rej	žijeme.	Všetci	sa	hrozne	ponáhľame.	
A	 večer	 zistíme,	 že	 sme	zase	 toho	 veľa	
nestihli.	Frustrovaní	si	 ľahneme	a	zaspí-
me	spánkom	nepokojných.	
	 Popri	 známych	 frázach	 „Ako	sa	
máš?,	 Ako	 žiješ?...“	 sa	 nám	 do	 slovnej	
zásoby	 vtesnalo	 „Strašne	 sa	 ponáhľam,	
nemám	čas!“.	Tak	máme	veľa	práce...
	 Cez	 sms	 si	 vyznávame	 lásku,	
komunikujeme	cez	chat	a	face	to	face	si	
nemáme	čo	povedať.	Trápia	nás	účty,	ka-
riéra.	A	popri	tom	už	neostáva	čas	nazvyš.	
V	 schránkach	 sa	 nám	 hromadia	 maily,	
lebo	„nemáme	čas	odpísať“,	na	polici	sa	
kopia	 knihy,	 lebo	 „nemáme	 čas	 čítať“,	

nevieme	ako	vonia	príroda,	 lebo	 „nemá-
me	čas	k	nej	pričuchnúť“.	Takto	a	podob-
ne	si	zaneprázdnenosť	 racionalizujem	aj	
ja.	Ale	dokedy	to	vydržíme?	Stále	chceme	
viac	stihnúť	no	darí	sa	nám	menej.	Možno	
venujeme	priveľa	času	veciam,	ktoré	si	ho	
nezaslúžia.	Žijeme	hrozne	rýchlo,	máme	
skoro	 všetko,	 a	 napriek	 tomu	 sa	 kopia	
nešťastní	ľudia.
	 Náš	život	je	nekvalitný.	Priemer-
ná	 dĺžka	 života	 sa	 pomaly	 predlžuje,	 no	
jeho	kvalitatívna	zložka	 je	čím	ďalej	 tým	
viac	 nevýrazná.	 Nevieme	 sa	 zastaviť	 a	
uvedomiť	si	hodnotu	vecí.
	 Robíme	veľa	fotografií,	ale	už	si	
ich	ani	neprezeráme.	Napálime	ich	na	CD	
a	 tým	 to	 skončilo.	 Počítače	 máme	 plné	
mp3-jok,	 ale	 nemáme	 prehľad,	 čo	 je	 to	
vlastne	 za	 hudbu.	Množstvo	 televíznych	
kanálov,	 ktoré	 dávajú	 naraz	 veci,	 ktoré	
chceme	vidieť,	a	hneváme	sa,	že	to	nes-
tíhame.	Namiesto	 zábavy	 stres.	 Stále	 si	
kontrolujeme	mobil,	 či	 nám	niekto	 nevo-
lal.	Vypnúť	mobil?	Veď	môžeme	zmeškať	
dôležitý	hovor!
	 Prestávame	 si	 vážiť	 krásne	
veci,	kvôli	ktorým	sa	oplatí	žiť.	Môj	dedko	
má	83	rokov.	V	živote	nebol	v	zahraničí,	
nemá	 mobil,	 pozerá	 len	 dva	 televízne	
kanály	 a	 počúva	 jednu	 stanicu	 na	 svo-
jom	starom	tranzistore.	A	napriek	tomu	mi	

minule	povedal,	že	prežil	krásny	život.	Má	
množstvo	spomienok,	ktoré	mu	vyvoláva-
jú	 úsmev	na	 tvári.	Vie	 sa	 tešiť	 z	 pekné-
ho	dňa,	z	vône	dreva,	s	ktorým	celý	život	
pracoval,	 zo	 svojich	 vnúčat,	 na	 ktoré	 je	
pyšný.	Žil	 ťažký	život,	ale	vážil	si	ho.	To	
my	dnes	nevieme.	A	tak	máme	infarkty	už	
v	päťdesiatke,	kopu	rakoviny	a	depresií.	A	
možno	 by	 stačilo	 spomaliť.	Tvrdenie,	 že	
sa	 to	 nedá,	 neobstojí.	 Sú	 ľudia,	 ktorí	 to	
dokážu.	Zamyslime	sa,	koľko	času	venu-
jeme	 nepodstatným	 veciam.	 Skúsme	 si	
vypnúť	mobil.	Porozprávať	sa	a	niečo	si	
prečítať.
	 Snáď	som	si	uvedomil	môj	rýchly	
život	včas	nato,	aby	som	spomalil.	Kama-
rát	má	 chalupu	 v	Henclovej.	 Je	 to	malá	
banícka	dedinka	obkolesená	horami.	Nie	
je	tam	signál	na	mobil,	v	telke	jeden	kanál	
(žiadna	dilema,	a	pozriete	si	aj	 to,	čo	by	
ste	 nikdy	 doma	 nepozerali,	 a	 začne	 sa	
vám	to	páčiť),	obchod	otvorený	len	v	uto-
rok	 a	 štvrtok	 a	 jedna	 krčma	 s	 rozmermi	
5x5	 m.	 Ideálne	 miesto	 na	 spomalenie.	
Asi	 tam	 zabehnem,	 aby	 som	 sa	 zbytoč-
ne	 nehneval	 na	 starých,	 pomalých	 ľudí,	
ktorí	si	vážia	zvyšok	života	a	zbytočne	sa	
neponáhľajú	za	smrťou	tak	ako	my!

	 Pekný	deň!
                                                             RR

NA ZAMYSLENIE...
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	 Jeho súrodenci boli: star-
ší brat Ján Turčák (1892 – 1969) 
a mladší brat Peter Turčák (1906 
– 1966). Najstarší brat Ján v roku 
1912 odišiel s rodinou svojho strý-
ka Jána Turčáka do Kanady. Jozef 
Turčák po absolvovaní školského 
vzdelania mal záujem nasledovať 
svojho staršieho brata. 
 Dňa 28. júna 1914 bol 
s manželkou zavraždený v Sara-
jeve rakúsky arcivojvoda Franz 
Ferdinand DEste Habsburg - Lot-
ringhem. Atentátnik Gavrilo Prin-
cip, člen skupiny Yonga Bosna (v 
literatúre sa uvádza aj ako „čierna 
ruka“) svojim činom vytvoril zá-
mienku k začatiu Prvej svetovej 
vojny. 
 Jozef Turčák namiesto 
cestovania do zámoria narukoval 
do Trenčína. 71. peší trenčiansky 
pluk, ku ktorému narukoval, bol 
zriadený v roku 1860 v Benátkach 
po historickej bitke pri Custozzi 
(1859). Tento slovenský pluk bol 
pojmom v Rakúsko – uhorskej 
armáde. V roku 1866 sa trenčian-
sky pluk zúčastnil bojov v Rakúsko 
– pruskej vojne. Vojaci trenčian-
skeho pluku v roku 1878 obsadzo-
vali územie Bosny a Hercegoviny. 
Významnou mierou prispeli aj k 
potlačeniu bosnianskeho povsta-
nia (1881 – 1882), a to aktívnou 

účasťou na bojoch pri Zagorii, Sor-
nise, Glavatičeve a Uloku. Dátum 
bitky pri spomínanom Uloku 26. 
február 1882, bol neskôr oslavo-
vaný ako pamätný deň pluku. V 
oblasti Bosny bol slovenský pluk 
z Trenčína považovaný za nepria-
teľský. V tomto pluku bojovalo 
80% vojakov slovenskej národ-
nosti. Slováci pochádzali najmä z 
Trenčianskej, Turčianskej a Orav-
skej župy.
 V júli 1914 po vypuknutí 
Prvej svetovej vojny bol trenčian-
sky pluk, nazývaný aj „drotársky“, 
nasadený na východný front do 
haličskej oblasti. V bojoch pri 
Rudniku a Lubline (26. júla až 8. 
augusta 1914) utrpel veľké straty. 
V priebehu rokov 1914 až 1915 
na východnom fronte padol veľký 
počet vojakov trenčianskeho pluku 
do ruského zajatia. V roku 1915 
bolo rozhodnuté a trenčiansky 
pluk bol presunutý na taliansky 
front. V priestoroch bojov pri Gori-
zii sa vojaci „drotárskeho“ pluku 
preslávili, keď sa im podarilo prebiť 
cez územie s pätnástimi drôtenými 
zátarasami v hustej paľbe až k štá-
bu talianskej armády. V roku 1916 
bol zriadený v srbskom Kragujeva-
ci, asi 140 kilometrov juhovýchod-
ne od Belehradu, náhradný prápor 
71. pešieho trenčianskeho pluku. 
Veliteľom práporu sa stal podplu-
kovník Artur Marx.
 Artur Marx bol žid 
nemeckej národnosti, mal zavalitú 
postavu a vystupovanie dôstojníka 
CK armády. Vojak pre neho nemal 
žiadnu cenu, vedel ho však pod-
riadiť absolútnej vojenskej disciplí-
ne. Tento skúsený frontový vojak, 
niekoľko krát ranený v rôznych bo-
joch, svojou prísnosťou vzbudzoval 
rešpekt aj u skúsených mazákov. 
Takto sa o ňom v roku 1917 vyjad-
roval aj generálny inšpektor peších 
vojsk Rakúsko – uhorskej armády, 
generálplukovník von Pflanzer 
– Baltin. „Výcvik náhradného prá-
poru má veliteľ podplukovník Marx 
pevne v rukách“. V tom čase bol 
k práporu prevelený zo západné-
ho frontu aj vojak Jozef Turčák. 

V atmosfére poriadku a disciplíny 
náhradného práporu 71. pešieho 
trenčianskeho pluku v srbskom 
Kragujevaci nastala zmena až 
príchodom zajatcov z východné-
ho frontu. V apríli 1918 na ruskom 
území bojujúce jednotky Červeno-
armejcov, prostredníctvom vlády 
Sovietskych boľševikov uzavreli 
prímerie s Nemeckom a Rakúsko 
– Uhorskom. Tým bol umožnený 
návrat zajatcov do armád cent-
rálnych mocností. Časť zajatých 
vojakov vstúpila do oddielov Čes-
koslovenských légií zriaďovaných 
francúzskym generálom sloven-
skej národnosti Milan Rastislavom 
Štefánikom. Časť zajatcov sa ocitla 
v oddieloch Červenej armády. Roz-
hodujúca časť sa však vrátila do 
vlasti k svojim bývalým jednotkám. 
V takejto atmosfére sa Jozef Tur-
čák stretol so svojim kamarátom 
zo susednej obce Nižnej Alojzom 
Regulym. Ku dňu 20. júnu 1918 
do práporu v Kragujevaci nastú-
pilo 4320 bývalých zajatcov. Tí 
so sebou priniesli novú morálku 
prejavovanú všeobecnou nespo-
kojnosťou. Boli nedostatočne 
oblečení a obutí. Teplé oblečenie, 
ktoré si zakúpili v Rusku za svoje 
peniaze, im bolo odobraté. Strav-
ná jednotka bola nedostatočná. 
Hlad však nebol len v kasárňach. 
Vojaci, ktorí sa dostali na dovolen-
ky na Slovensko, našli rodné obce 
zbedačené, rodičov a súrodencov 
vyhladovaných, kostolné veže bez 
milovaných zvonov, všetko bolo 
podriadené vojenskej mašinérii. 
K tomu sa pridávalo neznesiteľné 
drezúrovanie a šikanovanie veli-
teľov. V snahe udržať poriadok a 
disciplínu sa veľmi kruto prejavo-
val nenávidený dôstojník kapitán 
Július Spira pôvodom zo židovskej 
rodiny z Turčianskej župy. 
 Kragujevacké udalos-
ti sa začali nevinne. V nedeľu 2. 
júna 1918 sa v kasárňach vyplá-
cal mimoriadne, o desať dní skôr, 
žold. Vojaci odišli na vychádzky do 
mesta. Slnko pražilo a v miestnych 
krčmičkách tzv. kafanoch sa ozý-
vali slovenské pesničky. Slúžne 

vyplatené za mesiace prežité v 
zajatí umožňovalo vojakom si 
dovoliť viac rakije. Večierka bola 
o 21. hodine. Drvivá väčšina ju aj 
dodržala. Pol hodiny po večierke 
sa však so spevom vracal vojak 
Martin Riljak. Tento priestupok 
rázne riešil veliteľ izby rotmajster 
Anton Bednár, ktorý nediscipli-
novaného vojaka určil druhý deň 
na raport. Nešťastnému vojakovi 
však prišli na pomoc podgurážení 
vojaci z iných rôt a zodpovedného 
veliteľa poriadne zbili. Táto iskra 
však zažala plameň. Vojaci vylá-
mali skrine s puškami a nábojmi 
a kasárne ovládla živelnosť, hnev 
a túžba po pomste. Mladí voja-
ci však neboli ochotní sa pridať, 
nechceli riskovať hnev nadriade-
ných. Tých bývalí zajatci riešili 
buchnátmi a kopancami. Zbitý 
rotmajster Bednár počas mobilizá-
cie vojakov ušiel a podarilo sa mu 
informovať nadriadeného nadporu-
číka Ervína Deutscha. Na základe 
informácie bol nastúpený pohoto-
vostný oddiel. Vzbúrenci, skúsení 
frontoví vojaci, však tento oddiel s 
ľahkosťou odzbrojili. Nadporučík 
Deutsch bol ranený reznou ranou 
od bodáka a priestrelom pľúc. 
Následne boli zničené evidencie 
v kanceláriách a malá skupina 
sa zamerala aj na vykradnutie 
pokladnice s hotovosťou 110.000,- 
korún. Vzbúrenci sa nedostali však 
k ostrej munícii, ktorú z opatrnosti 
i na základe poznatkov nastrče-
ných agentov velenie kasární včas 
presunulo. Vzbúrenci sa rozhodli 
ovládnuť muničné sklady a oslo-
bodiť zajatých srbských vlasten-
cov z kragujevackého väzenia. 
Nemali však dostatok munície. V 
meste Kragujevac boli kasárne aj 
Dragúnov 7. jazdeckého pluku a 
15. honvédskeho pluku. Podplu-
kovník Marx päťdesiat minút po 
začatí udalostí vzbury obsadil s 
dragúnmi a delostreleckou batéri-
ou väznicu a železničnú stanicu. 
Muničný sklad a most na ceste ku 
skladu bol chránený guľometmi. 

Jozef Turčák (1895 – 1964)
90. rokov od udalostí tragédie náhradného práporu 

71. pešieho trenčianskeho pluku v Kragujevaci

Významní podbielanskí rodáci

	 	 	 	 	 	 	     Jozef Turčák Prác, narodený 16. novembra 1895 v Podbieli, číslo domu 62 (dnes  drevený dom č. 384 
– predajňa „rozličného tovaru“ Ing. Ľubora Gráča), ako druhý  syn podbielanského roľníka, Ondreja Turčáka                   
(1866 – 1943), člena Cirkevnej rady pri farskom kostole v Nižnej a Márie rodenej Krafskej.

Jozef Turčák                           
(1895 - 1964)              FOTO: JTP

pokračovanie na strane 9
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	 Dňa	 26.	 júna	 1932	 bola	 v	 Oravskom	 Podzámku	 schôdzka	
všetkých	oravských	klubov,	kde	ŠK	Podbiel	vstúpil	do	zväzu	pod	ochra-
nu	Dolnokubínskeho	športového	klubu.	Na	schôdzke	vylosovali	termíny	
zápasov	o	strieborný	pohár,	ktorý	daroval	časopis	„Slovenský	večerník“.
	 Dňa	10.	júla	1932	sa	začala	súťaž	o	pohár	zápasom	ŠK	Pod-
biel	-	ŠK	Dolný	Kubín	s	výsledkom	2:2	(1:2).	Bol	to	prvý	štart	podbielan-
ského	mužstva	na	kubínskom	ihrisku.	O	týždeň	neskôr	17.	júla	1932	sa	
odohral	 ďalší	 zápas	 v	Kraľovanoch,	 kde	 podľahlo	mužstvo	Podbiela	 v	
pomere	3:1	(1:0).	Góly:	Dvorštiak

	

V	ďalších	 zápasoch	ŠK	Podbiel	 zvíťazil	 nad	ŠK	Námestovo	4:3	 (2:1).	
Góly:	Havlík,	Prokeš,	Bakala,	Dvorštiak.

Nad	ŠK	Tvrdošín	zvíťazil	 7:2	 (5:1).	V	predzápase	sa	stretli	 dorastenci	
ŠK	Podbiel	-	ŠK	Tvrdošín	2:0	(1:0).	Góly:	Ševčík	2.	V	ďalšom	zápase	sa	
stretlo	 „A“	mužstvo	proti	ŠK	Trstená	a	zvíťazilo	5:0	 (3:0).	Týmto	víťaz-
stvom	sa	dostal	ŠK	Podbiel	na	prvé	miesto	v	tabuľke.	Dňa	14.	augusta	
1932	sa	odohral	 zápas	proti	Kraľovanom	s	výsledkom	3:3	 (2:2).	Góly:	
Bakala,	Vrchovina,	Dvorštiak.	

Z ĽAVA: Bárdoš II, Havlík, Vrchovina, Šandor, Bárdoš I, Adamčák, Ján Mores,
              Sitek, Muška, Prokeš, Dvorštiak
                                                                                         Foto: kronika ŠK Podbiel

	 Dňa	 28.augusta	 1932	 remizoval	 ŠK	 Podbiel	 s	 Námestovom	
3:3	(1:1).	Góly:	Gažo,	Prokeš,	Cengel.	

	 Dňa	 4.	 septembra	 1932	 odohral	 ŠK	 Podbiel	 svoj	 posledný	
pohárový	zápas	proti	ŠK	Tvrdošín,	kde	prehral	2:4	(0:1).	Podbiel	doteraz	
na	1.	mieste	tabuľky	touto	porážkou	stratil	nárok	na	víťaza	trofeje	pohára	
„Slovenského	Večerníka“.

	 Dňa	16.	 júla	1932	bol	založený	ping-pongový odbor.	Pora-
die	 v	 rebríčku	úspešnosti:	Vrchovina	 II,	Bárdoš	 I,	Vrchovina	 I,	 Zlatner,	
Adamčák,	Erža	Vrchovinová,	Bárdoš	 II.	 V	 zimnom	období	ŠK	Podbiel	
nevyvíjal	 žiadnu	 osvetovú	 činnosť	 (divadelné	 predstavenia)	 z	 dôvodu	
týfusovej	 epidémie.	 Dňa	 05.04.1933	 usporiadal	 Sokol	 Tvrdošín	 turnaj	
v	stolnom	tenise.	Tvrdošín	vyhral	nad	Podbielom	5:4.	V	tomto	roku	ŠK	
Podbiel	absolvoval	ešte	niekoľko	 turnajov.	Najúspešnejším	členom	bol	
Peter	Adamčák.	V	zimnom	období	činnosť	ŠK	Podbiel	takmer	prestala	z	
dôvodu	týfusovej	epidémie.	Len	kedy-tedy	sa	lyžovalo	a	korčuľovalo.	Aj	
divadelné	predstavenia,	ktoré	sa	hrávali	pravidelne,	boli	zakázané.
	 Jarnú	 sezónu	 v	 roku	 1934	 započal	ŠK	Podbiel	 zápasom	 so	
Sokolom	Tvrdošín,	 nad	 ktorým	 zvíťazil	 6:0	 (6:0).	 Góly:	 Bakala	 4,	Mo-
res	2.	Členovia	ŠK	Podbiel	sú	činní	aj	mimo	Podbiela.	Dokladom	toho	

je	Vrchovina	 II.,	
ktorý	 na	 kraso-
korčuliarskych	
pretekoch	 v	
Košiciach	vyhral	
prvú	cenu.
Dňa	 15.	 apríla		
sa	 hralo	 diva-
delné	 predsta-
venie	na	počesť	
čestného	 pred-
sedu	 športové-
ho	klubu.

Z ĽAVA: Botorče, Havlík, Vrchovina II, Adamčák, Bárdoš, Prokeš, Cengel,  
               Nagy, Gažo, Dvorštiak, Bakala
                                                                                         Foto: kronika ŠK Podbiel

ČLENOVIA ŠK PODBIEL PRI KÚPANÍ NA PLESE POD ČERVENOU SKALOU                                                                                    
                                                                                           Foto: kronika ŠK Podbiel

HISTÓRIA ŠK PODBIEL   (1932-1934)

pokračovanie na strane 8

Z ĽAVA: Bakala, Vrchovina, Dvorštiak, Prokeš, Muška, Sitek, Bárdoš I, 
              Adamčák, Šándor, Húsek, Havlík
                                                                                         Foto: kronika ŠK Podbiel

MUŽSTVO ŠK PODBIEL ODPOČÍVA PRED ZÁPASOM PRI RIEKE ORAVA
                                                                                         Foto: kronika ŠK Podbiel
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	 Z	iniciatívy	ŠK	Podbiel	a	ŠK	Tvrdošín	bol	založený	zväz	klubov	
Hornej	Oravy.	Členmi	tohoto	zväzu	sa	ešte	stali	HŠK	Trstená,	Sokol	Tvr-
došín	a	AC	Sparta	Bobrov.	1.	júla	1934	sa	začala	súťaž.	Prvý	pohárový	
zápas	 odohral	 ŠK	Podbiel	 proti	AC	Sparta	Bobrov	 s	 víťazstvom	14:1.	
ŠKP	nastúpil	v	kompletnej	zostave:	Botorče, Havlík, Bárdoš, Adamčák, 
Seiler, Sitek, Belan, Bakala, Grosz, Gažo a Šefčík.	 V	 druhom	 zápase	
proti	ŠK	Tvrdošín	prehral	2:1.	Gól:	Belan.	Bol	podaný	protest	proti	nastú-
peniu	 jedného	 hráča	 za	 ŠK	 Tvrdošín,	 ktorý	 bol	 Podbielu	 uznaný,	 ale	
zakročením	ŠK	Tvrdošín	zostal	tento	zápas	v	platnosti.	

Dňa	 15.	 júla	 1934	 sa	 hral	 zápas	 v	Trstenej	 proti	HŠK	Trstená.	 Zápas	
skončil	 nerozhodne	 3:3.	 Góly:	 Bakal	 2,	 Šefčík.	 Dňa	 22.	 júla	 1934	 ŠK	
Podbiel	 zvíťazil	 proti	 Sokol	 Tvrdošín	 10:1	 (5:0).	 Druhé	 kolo	 sa	 začalo	
12.	augusta	1934	víťazstvom	nad	ŠK	Tvrdošín	6:2	(3:0).	Góly:	Bakala	3,	
Šefčík	2,	Grosz.	

	 Dňa	15.	augusta	1934	sa	hral	 tréningový	zápas	proti	 ružom-
berským	hráčom.	Zápas	sa	skončil	remízou	6:6.

„TO BOLO KRÁSNE POSEDENIE SI NA DREVÁCH, A POKLEBETIŤ, I  
  ZASMIAŤ SA“
                                                                                         Foto: kronika ŠK Podbiel

	 Dňa	 19.	 augusta	 1934	 sa	 hral	 zápas	 proti	HŠK	Trstená.	
Zápas,	 ktorý	 rozhodoval	 o	 víťazovi	 celej	 pohárovej	 súťaže.	 ŠK	 Pod-
biel	po	dramatickom	boji	prehral	1:3	 (1:2).	ŠK	Podbiel	musel	nastúpiť	
na	zápas	aj	napriek	tomu,	že	tento	zápas	mal	byť	vyhratý,	pretože	15.	
augusta	 1934	 	 sa	Trstená	 na	 zápas	 nedostavila.	 Z	 tohoto	 dôvodu	 sa	
vedenie	ŠK	Podbiel	rozhodlo,	že	vystúpi	zo	sväzu	hornooravských	klu-
bov.	V	poslednom	zápase	proti	Sokol	Tvrdošín	ŠK	Podbiel	schválne	pre-
hral	2:4,	aby	sa	Sparta	Bobrov	pre	ich	nešportové	správanie	dostala	na	
posledné	miesto	v	súťaži.	Poradie.	1.	HŠK	Trstená,	2.	ŠK	Tvrdošín,	3.	
ŠK	Podbiel,	4.	Sokol	Tvrdošín,	5.	Sparta	Bobrov.

	 Jarnú	sezónu	v	roku	1935	zahájil	ŠK	Podbiel	zápasom	proti	
ŠK	Rapis	Ústie	v	Ústi.	Zápas	sa	skončil	nerozhodne	3:3.	
		 Kronika	nebola	písaná	od	2.	mája	1935	do	24.	apríla1938,	kedy	

prebiehali	voľby,	nakoľko	starí	členovia	
už	nemali	o	to	záujem.	Predsedom	sa	
jednohlasne	stáva	Ján	Kanderka,	pod-
predsedom	Alojz	Turčák,	jednateľom	a	
pokladníkom	Jozef	Krafský.
Dňa	17.	júla	1938	bol	odohraný	zápas	
proti	 HŠK	 Trstená.	 Zápas	 sa	 skončil	
nerozhodne	3:3	 (1:3).	Zápas	bol	pre-
rušený	v	polovici	druhého	polčasu	pre	
silný	dážď,	ale	po	daždi	bol	dohraný.	
V	 predzápase	 sa	 stretli	 dorastenci	
ŠK	Podbiel-ŠK	Horná	Lehota	1:0.	Za	
dorast	nastúpili:	Kypta	-	Sitek	I,	Sitek	II	
-	Podgurský,	Žufa,	Chajdiak,	-	Smolár,	
Betuštiak,	Kanderka,	Turčák,	Sitek.
Dňa	 13.	 augusta	 1938	 sa	 odohral	
zápas	ŠK	Námestovo	-	ŠK	Podbiel	4:0	

(1:0)	a	21.	augusta	1938	ŠK	Pod-
biel	-ŠK	Orol	Dol.	Kubín	2:6	(0:4).
Góly:	Vlčák	a	Baruta.	 															

Z ĽAVA STOJACI: Adamčák, Seiler, Bakala, Grosz II, Belan, Bárdoš I, Havlík, 
                              Rosenbaum, Vrchovina, Gažo
KĽAČIACI: Botorče
                                                                                         Foto: kronika ŠK Podbiel NA STAROM „STUDENSKOM MOSTE“

Z ĽAVA: Július Pavlík, Lojzo Vlčák, Vrchovina, Peter Nábočík                                                                                          
                                                                                         Foto: kronika ŠK Podbiel

„ZÁKUTIE“ KÚPEĽNÉ MIESTO ŠKP
                                                                                         Foto: kronika ŠK Podbiel

HISTÓRIA ŠK PODBIEL   (1934-1938)

JEDNATEĽ ŠK PODBIEL 
JOZEF KRAFSKÝ ml.
od 24.apríla 1938 do 22.marca 1940        

LOJZO VLČÁK AKO CYKLISTA „AKROBAT“
                                                                                         Foto: kronika ŠK Podbiel

                                                               Z kroniky ŠK Podbiel spracoval Ľ. Franko



strana 9 Rodáci Podbiel

	 Mladí	vojaci	po	vytlače-
ní z kasární náhradného práporu 
„drotárov“	sa	rozpŕchli	na	všetky	
strany.	 Snažili	 sa	 zachrániť	 z	
nedobrovoľnej	 situácie,	 v	 ktorej	
sa	ocitli,	útekom.	V	meste	nastal	
chaos.	Zo	všetkých	strán	zaznie-
vala	streľba	a	nebolo	zrejmé,	kto	
je	vlastne	vzbúrenec	a	kto	potla-
čovateľ	vzbury.	Každý	strieľal	na	
každého.	 Rady	 vzbúrencov	 sa	
značne	 útekom	 nováčikov	 zrie-
dili.	Odvaha	vzbúrencov	ochlad-
la	po	útoku	delostreleckej	paľby	
na	kasárne.	Závažne	sa	prejavil	
aj	nedostatok	munície.	
	 Vojak	Jozef	Turčák	sa	
v	 neprehľadnej	 situácii	 dostal	 v	
ranných	 hodinách	 až	 na	 okraj	
mesta	 Kragujevac,	 kde	 narazil	
na	jednotku	vojakov	bosnianskej	
národnosti.	Po	neúspešnom	boji	
holými	rukami	ho	z	krátkej	vzdia-
lenosti	strelil	bosniacky	vojak	do	
oblasti	 brušnej	 dutiny.	 Zásah	
projektilu	 náboja	 spôsobil	 roz-
siahlu	ranu	a	došlo	k	uvoľneniu	
obsahu	brušnej	dutiny.	Zomiera-
júcemu	vojakovi	pomohla	ďalšia	
prestrelka,	 ktorá	 zamestnala	
bosniacku	jednotku.	Ťažko	rane-
ný	 sa	 odplazil	 na	 okraj	 cesty,	
kde	ho	objavil	srbský	roľník.	Ten	
zomierajúceho	vojaka	naložil	na	
svoj	vozík	zapriahnutý	oslíkom	a	
odviezol	ho	do	poľného	lazaretu.	
Službukonajúci	lekár	vojaka	Tur-
čáka	okamžite	operoval.	Odstrá-
nil	 poškodené	 časti	 vnútorných	
orgánov	a	stabilizoval	jeho	zdra-
votný	stav.	
	 Hodinu	 po	 polnoci	 už	
bol	 stred	 mesta	 pod	 kontrolou	
jednotiek	 CK	 armády.	 O	 piatej	
hodine	 ráno,	 3.	 júna	 1918	 boli	
kasárne	 náhradného	 práporu	
71.	 pešieho	 trenčianskeho	 plu-
ku,	obsadené	a	vzbura	potlače-
ná.	 V	 radoch	 vzbúrencov	 bolo	
päť	mŕtvych.	Zasahujúce	jednot-
ky	okrem	ranených	nezazname-
nali	ani	jedného	mŕtveho	vojaka.	
Podplukovník	 Marx	 dal	 dňa	 3.	
júna	1918	sústrediť	na	kasáren-
ský	dvor	časť	posádky,	asi	3.000	
vojakov.	 Všetkým	 vojakom	 boli	
skontrolované	 zbrane.	 Preve-
rovala	 sa	 streľba	 zo	 zbraní.	
Zisťovala	 sa	 prítomnosť	 ukoris-
tených	 vecí.	 Za	 vodcu	 vzbury	
bol	 nepriamo	 určený	 rotmajster	
Viktor	 Kolibík.	 Usvedčovali	 ho	
výpovede	 agentov,	 svedkov,	
ale	aj	 jeho	postavenie	v	mužst-
ve.	 Bol	 to	 vynikajúci	 vojak,	
niekoľkokrát	 vyznamenaný	 a	
spolu	 s	 vyslúženou	 hodnosťou	
bol	 uznávanou	 autoritou.	 Naj-
viac	však	mu	priťažilo	nájdených	

30.000,-	korún,	čiže	takmer	treti-
na	odcudzených	finančných	pro-
striedkov	z	pokladnice	kasární.
	 Udalosti	 vzbury	 slo-
venských	vojakov	v	Kragujevaci	
boli	zachytené	vo	filme	režiséra	
Paľa	Bielika	pod	názvom	„Štyrid-
sať	 štyri“.	 Vo	 filme	 rezonovalo	
potrestanie	 vzbury	 zastrelením	
každého	štvrtého	vojaka	nastú-
peného	na	nádvorí	kasární,	vrá-
tane	 ranených.	 Pravdou	 je,	 že	
podplukovník	Artur	Marx	uvažo-
val	 zastreliť	 každého	 desiateho	
rebela.
	 Nakoniec	 predmetom	
vyšetrovania	 bolo	 82	 vojakov.	
Pred	 vojenským	súdom	skonči-
lo	 59	 vojakov.	Vojenský	 súd	 sa	
konal	 v	 sobotu	 8.	 júna	 1918	 a	
začal	 o	 8.00	 hodine	 v	 sieni	 na	
prvom	 poschodí	 Oblastného	
veliteľstva,	 tzv.	 Krejskomman-
da	 v	 Kragujevaci.	 Prebiehal	 v	
nemeckom	jazyku	a	jeho	princíp	
spočíval	 v	 tom,	 že	 vynášal	 len	
rozsudky	smrti,	výnimočne	oslo-
bodzoval.	Konečný	verdikt	znel,	
že	pre	zločin	vzbury	podľa	§	167	
Vojenského	 trestného	 zákona	
a	 poriadkov	 stanného	 práva,	
okrem	 degradácie	 vojakov	 s	
hodnosťou	 a	 odňatia	 vyzna-
menaní,	 odsudzuje	 na	 trest	
smrti	 zastrelením	 44	 vojakov.	
Odsúdencom	 bolo	 umožnené	
napísať	 list	 na	 rozlúčku.	 Niek-
torí	však	nevedeli	písať,	tak	túto	
možnosť	ani	nevyužili.
	 Odsúdený	 vojak	 Ján	
Pittner	 vtedy	 napísal	 svojej	
matke,	vdove:	„Drahá	mama,	ja	
ich	 syn	 Janko	 sa	odoberám	od	
mojej	 láskou	 vrelou	 milovanej	
mamičky,	 od	 zvlášť	 milovanej	
sestry	 a	 od	 svojho	 milované-
ho	bratríčka	Ottka,	 lebo	mňa	8.	
júna	 poobede	 zastrelia.	 Tu	 im	
ešte	posielam	39	korún.	To	dajú	
polovičku	na	kostol	a	polovičku	
chudobným	žobrákom.	Takže	sa	
s	nimi	rozlučujem	i	s	celou	rodi-
nou.	Zbohom!“
	 Čas	popravy	bol	urče-
ný	na	ten	istý	deň	na	14.00	hod.	
Miestom	 popravy	 bolo	 určené	
Stanovljanske	 pole,	 vzdialené	
približne	 kilometer	 od	 mesta,	
kde	 sa	 nachádzala	 vojenská	
strelnica.	 Popravčia	 čata	 v	
počte	 80	 vojakov	 bola	 vybratá	
z	G	práporu	 I.	bosensko	–	her-
cegovinskeho	 pluku.	 Vojaci	 z	
ostatných	 kasární	 zabezpečo-
vali	okolie	popravy	v	plnej	zbroji	
spolu	 s	 delostreleckou	 prípra-
vou.	 K	 poprave	 na	 výstrahu	
bolo	nahnané	aj	domáce	obyva-
teľstvo,	ktoré	sa	veľmi	priateľsky	
správalo	k	slovenským	vojakom.	
Srbské	 ženy	 s	 plačom	 odpre-
vádzali	 na	 smrť	 slovenských	 JTP

odsúdencov.	 Samotná	 popra-
va	 sa	 zvrhla	 na	 masakrovanie	
bezmocných.	 Po	 jej	 ukončení	
dorazil	 kuriér	 od	 cisára	 a	 všet-
kým	odsúdeným	vojakom	udelil	
milosť.	 Bolo	 to	 však	 len	 propa-
gandistické	gesto.	Tvrdosť	pred-
staviteľov	armády	sa	prejavila	aj	
tým,	že	6.	júla	1918	boli	rodinám	
popravených	vojakov	zastavené		
vojenské	podpory.
	 Ťažko	 ranený	 vojak	
Jozef	 Turčák	 sa	 vrátil	 aj	 so	
svojim	 kamarátom	 Alojzom	
Regulym	 šťastne	 domov.	 Alojz	
Reguly	taktiež	utrpel	zranenie.	V	
neprehľadnej	prestrelke	prišiel	o	
veľký	 palec	 na	 nohe.	 Jeho	 syn	
Emanuel	 bol	 dlhoročný	 šofér	
autobusu	ČSAD	na	 linke	Zube-
rec	-	Trstená.
	 Jozef	 Turčák	 sa	 v	
januári	 roku	 1920	 oženil.	 Vzal	
si	 za	 manželku	 Máriu	 rodenú	
Čuporákovú	 (1899	 –	 1967).	 V	
decembri	 1920	 sa	 im	 narodil	
syn	Jozef	Turčák	(1920	–	1977),		
neskôr	 dcéra	 Mária	 Ďubjaková	
rod.	 Turčáková	 (1922),	 dcéra	
Cecília	 (1924	 –	 1924),	 dcéra	
Žofia	Turčáková	rod.	Turčáková	
(1925	 –	 2000)	 a	 syn	 Ján	 Tur-
čák	 (1926	 –	 1926).	 Vyslúžilý	
vojak	 sa	 rozhodol	 doopatrovať	
bezdetných	 manželov	 Tomáša	
Práca	 pochádzajúceho	 z	 Kri-
vej	 a	 Katarínu	 rodenú	 Krafskú,	
najmladšiu	 sestru	 svojej	 mat-
ky.	Zároveň	prijal	 aj	 prímenie	 k	
priezvisku	Jozef	Turčák	Prác.	Zo	
zranenia	sa	vyliečil,	ale	túžba	žiť	
v	zámorí	ho	neopustila.	
	 V	 roku	 1926	 odces-
toval	 za	 svojim	 starším	 bratom	
Jánom	 do	 Kanady,	 do	 provin-
cie	Britská	Kolumbia.	Po	určitej	
dobe	ho	nasledoval	aj	
najmladší	 brat	 Peter	
Turčák	 s	 manželkou	
Teréziou	 rodenou	
Kaššákovou	 a	 dcé-
rou	Máriou.	Manželka	
Mária	s	deťmi	nechce-
la	 opustiť	 rodný	Pod-
biel.	Neskôr	za	bratmi	
Turčákovcami	 odces-
tovala	 aj	 Žofia	 Kaššá-
ková	pochádzajúca	z	Oravského	
Bieleho	 Potoka,	mladšia	 sestra	
Petrovej	manželky	Terézie,	aby	
sa	 stala	 manželkou	 najstaršie-
ho	 brata	 Jána	 Turčáka.	 Jozef	
Turčák	 sa	 usadil	 v	 meste	 New	
Westminster	 a	 bratia	 s	 rodina-
mi	 v	 North	 Vancouver.	 Praco-
val	 v	 drevárskom	 závode	 aj	 so	
svojimi	 bratmi,	 každý	 na	 inom	
poste.	Štát	Kanada	i	mesto	New	
Westminster	si	vyslúžilého	voja-
ka	z	čias	obdobia	Prvej	svetovej	
vojny	 uctili	 pamätnou	 medailou	
(strieborná	medaila	s	emblémom	

plachetnice,	podobnej	ako	má	v	
erbe	 mesto	 New	 Westminster,	
zavesená	 na	 zlatej	 hodinkovej	
retiazke).	 Jozef	 Turčák	 zomrel	
6.	 mája	 1964.	 Na	 pohrebných	
obradoch	 sa	 zúčastnili	 bratia	 s	
rodinami,	ale	aj	kamaráti	z	 rod-
ného	Podbiela,	žijúci	v	Kanade,	
Ján	(John)	Michalec,	Jozef	(Joe)	
Schelling,	 Ján	 (John)	 Schelling	
a	 František	 (Frank)	 Hudec.	 Vo	
vzdialenej	 provincii	 Ontario,	 v	
meste	Fort	William,	v	miestnom	
kostole	 svätého	 Petra,	 odslúžil	
svätú	 omšu	 aj	 syn	 sesternice	
Terézie	Regulyovej	rodenej	Tur-
čákovej,	kňaz	Jozef	Reguly.	
	 Udalosti	 tragédie	 ná-
hradného	 práporu	 71.	 pešieho	
trenčianskeho	 pluku	 v	 Kragu-
jevaci	 na	 Slovensku	 zostali	 v	
pamäti	národa.	Už	28.	septemb-
ra	1924	bol	na	pietnej	slávnosti	
za	účasti	príbuzných	a	známych	
odhalený	 na	 kragujevackom	
cintoríne	 pamätník	 44	 obetiam	
vzbury.	Pri	príležitosti	5.	výročia	
vzbury	 venoval	 prezident	 ČSR	
Tomáš	 G.	 Masaryk	 sumu	 384	
000	 Kč	 na	 rozdelenie	 pozos-
talým	 rodinným	 príslušníkom.	
Popri	 menách	 popravených	
vojakov	sú	v	kameni	pamätníka	
zvečnené	 tieto	 slová:	 „Bolo	 to	
vo	 svetovej	 vojne	1914	 -	 1918,	
keď	tí,	ktorí	tu	odpočívajú,	vojaci	
71.	 rakúsko-uhorského	 pešie-
ho	 pluku,	 nadšení	 bojovníci	 za	
oslobodenie	 všetkých	Slovanov	
z	 cudzieho	 jarma	 a	 za	 práva	 a	
slobodu	 všetkých	malých	 náro-
dov,	 vzopreli	 sa	 proti	 svojim	
utlačovateľom!	 Hrdinsky	 šli	 na	
popravište!	 Posledný	 pohľad	
patril	 ďalekej	 domovine!	 Boli	
síce	 pochovaní	 ďaleko	 od	 svo-

jich	drahých,	avšak	žijú	
medzi	 nami.	 Vieme	
oceniť	ich	veľkú	ideu	a	
lásku,	 za	 ktorú	 obeto-
vali	svoje	životy!	Vďač-
ná	Šumadija!	Keď	prvá	
kragujevacka	 vagónka	
zahájila	 výrobu,	 dali	
odliať	 44	 kovových	
sošiek,	 napodobenín	

pomníku	 v	 Kragujeva-
ci,	 kde	 sú	 vyryté	 všetky	 mená	
popravených.	 Túto	 pamätnú	
sošku	 udeľoval	 pozostalým	
samotný	Srbský	 kráľ	Alexander	
II.	 Potom	 pozval	 všetkých	 na	
veľkú	smútočnú	hostinu.	 I	dnes	
si	ich	pripomínajú	názvy	ulíc	slo-
venských	miest	(napr.	ulica	kra-
gujevackych	 martýrov	 v	 Bytči).	
Nezmyselné	obete	mladých	ľudí	
varujú	pred	skazou	vojen.
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PREDŠKOLÁCI    
                                      FOTO: Mgr. P. Korčušková

Čo prinesie nový školský rok

v prípade, že rodičia niektoré dieťa z MŠ odhlá-
sia. Preto žiadame rodičov, ktorí majú podanú 
prihlášku do MŠ na šk.rok 2008/2009, aby v 
prípade, že ich dieťa nenastúpi v termíne, aký 
bol uvedený na prihláške, túto skutočnosť 
oznámili zást. MŠ (buď posledný augustový 
alebo prvý septembrový týždeň). Ak rodič do 
14 dní neoznámi dôvod neprítomnosti dieťaťa, 
zást. riad. pre MŠ po predchádzajúcom písom-
nom upozornení rodiča môže rozhodnúť o 
ukončení dochádzky dieťaťa do predškolského 
zariadenia. V novom roku budú deti pracovať v 
dvoch samostatných oddeleniach, preto bude 
zrejme potrebné prijať ďalšiu pedagogickú 
silu na čiastočný úväzok. Poplatky rodičov za 
pobyt detí v školských zariadeniach a za stravu 
v školskej jedálni bude prehodnocovať Obec-
né zastupiteľstvo v júli. Predpokladáme, že sa 

zvýšia poplatky za stravu z dôvodu zdražova-
nia potravín a energií. V súlade s novým škol-
ským zákonom je predškolská výchova pre 5-6 
ročné deti bezplatná, preto rodičia týchto detí 
nebudú od septembra platiť za pobyt dieťaťa 
v MŠ ( predškolská výchova nebude povinná, 
ale doporučuje sa , aby dieťa rok pred vstupom 
do ZŠ absolvovalo preprimárne vzdelávanie).
 V spolupráci s obecným úradom 
chceme tiež vylepšovať priestorové a mate-
riálne zabezpečenie školy najmä zapájaním 
sa do rôznych vyhlásených projektov. Počas 
prázdnin je naplánované dokončenie výme-
ny okien v budove ZŠ. Veľmi potrebné bude 
v blízkej budúcnosti upraviť areál ZŠ aj MŠ, 
vybudovať najmä športové a relaxačné plochy 
nielen  pre žiakov školy, ale aj pre ostatné deti 
a obyvateľov v obci, aby tam zmysluplne trávili 
svoj voľný čas. V súčasnej dobe deti s loptou 
športujú najmä v areáli MŠ a devastujú jeho 

priestory  (plot  už  zamestnanci  OÚ  nestačia 
opravovať). Ihrisko v ZŠ je vo veľmi zlom sta-
ve. Dúfame preto, že sa nám podarí dobudovať 
viacúčelové ihriská, kde deti môžu športovať 
a prestanú ničiť priestor určený na postupné 
dobudovanie detského ihriska pre deti z MŠ, 
ktoré by slúžilo aj na zábavu a oddych pre 
mamičky s malými deťmi. 
 Na záver sa chceme v mene detí a 
všetkých zamestnancov ZŠ s MŠ v Podbieli 
poďakovať sponzorom, ktorí nám pomáhali v 
tomto školskom roku pri zabezpečovaní lep-
ších podmienok pre deti alebo pri organizovaní 
akcií školy. Sú to najmä: Drevodom Podbiel, 
P-Parket (J. a M.Pazúrik), p.Ľ.Mores, 
p.D.Mores, p.J.Čuporák, Potraviny Meszároš, 
MO SMER v Podbieli, p.R.Franková, rod.Kor-
čušková, rod.Kozáčiková , rod.Kamodyová a 
mládež združená v spoločenstve Znovuzrode-
nie.
                                      Mgr.B.Kontrová, S.Lukáčiková

pokračovanie zo strany 1

DEŇ MATIEK

počula a zažila častejšie slová „mám ťa rád 
(rada)“, ktoré by sa snúbili s činmi.

pokračovanie zo strany 1      Na záver Vám ponúkam možno prostú, 
ale úprimnú báseň, ktorú som našla v osob-
nom archíve prác žiakov z môjho pedagogic-
kého pôsobenia:

 „ Keď nový deň oči otvára,
mamkin hlas sa mi privráva.
Hovorí – s chuťou začni deň,
nebudeš večer smutná preň.

Chcem, aby mala mamka jamku v líčku,
keď podpisuje žiacku knižku.
Keď sa na mňa pousmeje,
to ma viac než slnko hreje.“ 

                                           Mgr. P. Korčušková

DETI ZO SPEVÁCKEHO KRÚŽKU   
                                       FOTO: Mgr. P. Korčušková

DETI Z POHYBOVÉHO KRÚŽKU   
                                      FOTO: Mgr. P. Korčušková

CHLAPCI Z FOLKLÓRNEHO SÚBORU   
                                   FOTO: Mgr. P. Korčušková

DIEVČATÁ Z FOLKLÓRNEHO SÚBORU   
                                   FOTO: Mgr. P. Korčušková

MDD

kedysi bývali naši starí rodičia. Tí šikovnejší sa 
nebáli sadnúť si za hrnčiarsky kruh a vyrobi-
li si pekné hlinené nádoby. Zoznámili sa aj s 
maliarmi a pernikármi. Z tohto dopoludnia si 
deti odniesli nielen sladkú odmenu, ale aj dob-
rý pocit a možno aj nové vedomosti o živote v 
minulosti.
 Spolu s rodičovským združením ško-
ly nám akciu pomáhala finančne zabezpečiť 
MO strany SMER, ktorá prispela sumou 1.000,-
Sk a zabezpečila sladkosti a iné odmeny aj pre 
deti z MŠ. Tie ešte len Deň detí čaká. Museli ho 
odložiť pre epidémiu kiahní. Chystajú sa však 
stráviť zaujímavé dopoludnie na farme koní v 
Dlhej. Túto akciu im pomáha zorganizovať a  
sponzoruje aj p.Ján Čuporák. 
      

V mene detí ZŠ aj MŠ sa chceme sponzorom 
aj touto formou poďakovať.

                                                   Mgr. B.Kontrová

pokračovanie zo strany 1

DETI PRI SÚŤAŽNÝCH DISCIPLÍNACH   
                                            FOTO: Mgr. B. Kontrová

PREŤAHOVANIE LANOM   
                                            FOTO: Mgr. B. Kontrová
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Narodili sa
07.04.2008 Miriam Betuštiaková
08.04.2008 Damián Poštek
25.04.2008 Ľubomír Mäsiar
10.05.2008 Viliam Vaňko
12.05.2008 Alexej Kanderka
23.05.2008 Zuzana Kubicová
19.06.2008 Matúš Líška

Manželstvo uzavreli
26.01.2008 Andrea Michalcová a 
Vladinír Kurill
31.05.2008 Mgr. Peter Murina a 
Mgr. Veronika Danišová
07.06.2008 Ing. Juliána Hucíková 
a Martin Pakos

Odprevadili sme na
     poslednej ceste
19.05.2008 Ján Hucko
29.05.2008 Alojz Turčák
02.06.2008 Ladislav Scheling
11.06.2008 Helena Vavrečanová
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VYPNI TELKU,ZAPNI SEBA

SPOLOČNÉ FOTO PRI RIEKE ORAVA         
                                    FOTO: Mgr. Júlia Turčáková

	 28.máj	 2008	 bol	 pre	 druhákov	 a	
tretiakov našej školy výnimočný a nevída-
ný. So svojimi pani učiteľkami prijali pozva-
nie Okresného policajného zboru v Dolnom 
Kubíne na kultúrno-zábavný deň, ktorý orga-
nizoval pre deti Oravy v spolupráci s ďalšími 
organizáciami. 
 Deti mali možnosť vidieť technické 
prostriedky a zbrane používané pri výkone 
služby v Policajnom zbore a ukážky kynoló-
gie. Hasiči demonštrovali vyslobodzovanie 
osôb z výšok a z havarovaného auta. Pre 
deti bolo zaujímavé aj zlaňovanie z výšok, 

ktoré si mohli samé vyskúšať. Miestny klub 
ZOO im umožnil „pohrať sa“ so zvieratami, 
napr. s králikom či hadom. Svoje hry pred-
viedli aj skauti a s Červeným krížom deti 
skúšali nácvik poskytnutia správnej prvej 
pomoc pri zranení. Toto všetko sa prelína-
lo so zábavnými súťažami , ktoré poriadalo 
Centrum voľného času. 
 Ďakujeme organizátorom za deň 
plný nových zážitkov, zábavy aj poučenia.
																																																																					
																																						Mgr. Helena Malatinková

VENOVANÉ DEŤOM

	 Každý rok združenie eRko vyhlasuje 
v máji týždeň bez televízie pod názvom VYPNI 
TELKU, ZAPNI SEBA. Tento rok sme sa aj my 
rozhodli do tejto akcie zapojiť. Spoločenstvo 

Znovuzrodenie v spolupráci so Základnou ško-
lou pripravilo pre deti rôzne hry a súťaže. Keďže 
nám počasie moc neprialo, aktivity boli sústre-
dené vo farskej budove, kde sa deti mimocho-

dom učili za pomoci p. farára Donáta 
Čarnogurského aj vytesávať. Tu sa 
im naša mládež naplno venovala.  Na 
svoje si prišli nielen šikovné ruky, ale 
aj bystré hlavy, či fanúšikovia stolné-
ho futbalu. Niekoľko dní sme strávili a 
j v kultúrno-športovej hale, kde sme 
si poriad-ne zašportovali a zasúťaži-

POĎAKOVANIE DETÍ PRE ORGANIZÁTOROV          
                                    FOTO: Mgr. Júlia Turčáková

POSEDENIE A OPEKAČKA PRI OHNI          
                      FOTO: Mgr. Júlia Turčíková

AJ PRI SPOLOČENSKÝCH HRÁCH SA ZABÁVALO                                                        
                                    FOTO: Mgr. Júlia Turčáková

li. Na záver týždňa sa objavilo sl-
niečko a tak sme zobrali nohy na 
plecia a urobili sme poriadnu túru 
spojenú so súťažami a hrami v prí-
rode. No a nakoniec to najlepšie. 
V nedeľu sme tento pestrý týždeň 
zakončili opekačkou, kde  sa deti 
nielen najedli, ale hlavne vyšpor-
tovali a zabavili. Takto sme chceli 

aspoň na malú časť dňa deti vytrh-
núť spred obrazoviek televízorov a 
počítačov a ponúknuť im možnosť 
voľný čas stráviť aj inak. Chcem sa 
poďakovať všetkým mládežníkom, 
ale aj „dospelákom“, ktorí nám 
akýmkoľvek spôsobom pomáhali.					 																																																																					
							
																											Mgr. Júlia Turčáková

SÚŤAŽNÁ DISCIPLÍNA „SKOK VO VRECI“         
                       FOTO: Mgr. Júlia Turčáková
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CYKLOTURISTICKÝ KLUB PODBIEL

	 Dňa 31. marca 2008 zahájil CTK 
Podbiel sezónu voľbou výboru, kde si čle-
novia zvolili predsedu: Ľ. Franko, podpred-
sedu: D. Franko a kronikára: V. Kudzbel. 
Do dnešnej doby sme absolvovali už 11 
akcií,  z toho 6 cyklistických prechodov, 
4 turistické výstupy a cyklistickú časovku 
spojenú s jazdou na starých bicykloch a 
jazdou zručnosti.  

 Prvá akcia CTK Podbiel vied-
la na Petrovku a za Pavlovu, kde sme 
opekali a premýšlali o ďalších akciách.

 Dňa 13. apríla 2008 sme sa 
vybrali na Ostražicu. Na kopec, kde kedy-
si v ml. dobe bronzovej stálo opevnenie. 
Pokračovali sme smerom na Červenú 
skalu, odkiaľ sme mali nádherný výhľad 
na celý Podbiel. Pozreli sme si tu aj mies-
to, kde by sme chceli v budúcnosti posta-
viť prístrešok, ktorý bude slúžiť nám všet-
kým.

 Potom nasledovalo šesť 
týždňov, počas ktorých sme absol-
vovali šesť cykloturistických pre-
chodov. Dňa 20. apríla 2008 sme 
sa vydali smerom na Or. Priehradu 
a Trstenú, kde sme si preverili svo-
ju kondíciu po zimnej prestávke.
 Zatiaľ najmasovejšiu cyk-
lotúru sme absolvovali dňa 27. 

apríla 2008, kedy sa vybra-
lo 38 účastníkov smerom 
na Ťatliakovu chatu. Bola 
medzi nimi aj desiatka detí 
od 8 do 12 rokov. A k tomu 
krásne počasie, takže každý 
si prišiel na svoje. Viacerým 
sa nám takmer podarilo aj 
pokoriť Ťatliakovu chatu, ale 
kvôli množstvu snehu, ktorý 
ešte stále ležal na ceste, to 
nebolo možné.
 Dňa 4. mája 2008 sme sa 
vydali na trasu smerom oko-

lo Or. Priehrady, ale počasie nám 
neprialo, pršalo, tak sme sa museli 
vrátiť. Vynahradili sme si to hneď 

na ďalšej cyklotúre dňa 11. 
mája 2008, kedy sme išli cez 
Príslop smerom okolo Or. 
Priehrady do Jablonky. 
 Dňa 18. mája 2008 sme 
absolvovali cyklotúru cez Or. 
Priehradu smerom do Ora-
víc po cyklomagistrále, ktorú 
organizovalo mesto Trstená. 
Po ukončení nás v Podbieli 
čakal teplý guľáš. 
 No najdlhšia cyklotúra 
nás ešte iba čakala. Dňa 
23. mája 2008 sa vydalo 
15 účastníkov na trojdňovú 

cyklotúru OKOLO TATIER v dĺžke 
240 km. Ubytovaní sme boli v krás-
nom domčeku, kde sme mohli všet-
ci zrelaxovať a nabrať ďalšie sily. 
Jeden deň sme absolvovali aj túru 
smerom na Hrebienok a Skalnaté 
Pleso.
 Dňa 1. júna 2008 sme 
organizovali spolu s obecným úra-

dom cyklistickú časovku, na 
ktorej si zmerali sily preteká-
ri takmer vo všetkých veko-
vých kategóriách.
 Potom nasledovali dva 
turistické výstupy. Prvý dňa 15. 
júna 2008 na Lúčnu, ten nám nevy-
šiel z dôvodu nepriaznivého poča-
sia (krúpy, zima a dážď). Naopak 
turistický výstup na Sivý vrch dňa 
22. júna 2008 bol ako z rozpráv-
ky. Počasie bolo nádherné, bolo 
slnečno a teplo. A čo je hlavné na 
takýchto výstupoch, výhľad do širo-

ÚČASTNÍCI JAZDY NA STARÝCH BICYKLOCH
                                                                        FOTO: Ľ. Franko

SPOLOČNÉ FOTO NA PETROVKE
                                                                        FOTO: Ľ. Franko

Z OSTRAŽICE SME VIDELI PODBIEL Z INÉHO UHLA
                                                                        FOTO: Ľ. Franko

ÚČASTNÍCI POD VOLOVCOM A OSTRÝM ROHÁČOM                        
                                                                        FOTO: Ľ. Franko

PRI OR. PRIEHRADE S PRIMÁTOROM TRSTENEJ                      
                                                                        FOTO: Ľ. Franko

ČLENOVIA CTK PODBIEL VO VEĽKEJ LOMNICI                     
                                                                        FOTO: Ľ. Franko

kého okolia bol očarujúci. Veď bolo možné 
vidieť také dominanty ako Or. Priehradu, 
Liptovskú Maru, či Oravský hrad.
 Tešíme sa s vami na ďalšie 
spoločné akcie, na ktoré vás zároveň 
pozývame. Aktuálne informácie o ďalších 
akciách môžete nájsť na našej informa-
čnej tabuli pri zastávke SAD.
																																																						Ľ. Franko

NA SIVOM VRCHU                     
                                                                        FOTO: Ľ. Franko
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ÚČASTNÍCI TURNAJA O POHÁR STAROSTU OBCE PODBIEL                
                                                                                                        FOTO: Mgr. M. Klimčík

0. ročník
„cyklistická časovka“

Výsledky

dievčatá do 9 rokov
P.č. Meno Priezvisko Čas
1. Ivanka Garajová 2:48,83
2. Tánička Garajová 2:52,46

dievčatá do 12 rokov
P.č. Meno Priezvisko Čas
1. Nikola Franková 2:10,11

ženy do 35 rokov

chlapci do 9 rokov
P.č. Meno Priezvisko Čas
1. Dominik Dvorský 2:04,63
2. Dušan Franko 2:17,56
3. Dávid Franko 2:17,74
4. Matej Matúch 3:06,70

chlapci do 12 rokov
P.č. Meno Priezvisko Čas
1. Ľubomír Franko 1:57,29
2. Richard Kamody 2:05,98
3. Tibor Joštiak 2:09,62

chlapci do 15 rokov
P.č. Meno Priezvisko Čas
1. Šimon Chajdiak 1:53,31
2. Lukáš Turčák 2:06,46
3. Patrik Garaj 2:14,14

chlapci do 20 rokov
P.č. Meno Priezvisko Čas
1. Dávid Pacura 1:43,05
2. Martin Žuffa 1:43,28
3. Eduard Krížo 1:44,72
4. Pavol Žuffa 1:45,71
5. Lukáš Lofaj 1:55,44
6. Andrej Latka 2:00,10

P.č. Meno Priezvisko Čas
1. Júlia Franková 2:03,91
2. Ingrid Garajová 2:48,79

muži do 35 rokov
P.č. Meno Priezvisko Čas
1. Juraj Matúch 1:51,89

ženy nad 35 rokov
P.č. Meno Priezvisko Čas
1. Silvia Matúšová 2:22,17
2. Daniela Lukáčeková 2:26,28
3. Júlia Dvorská 2:49,76

muži nad 35 rokov
P.č. Meno Priezvisko Čas
1. Jozef Ihring 1:47,73
2. Pavol Chajdiak 1:47,94
3. Dušan Franko 1:49,00
4. Ľubomír Franko 1:49,03
5. Eduard Krížo 1:51,95
6. Viliam Kudzbel 1:54,49
7. Peter Žuffa 1:55,60
8. Igor Beňušík 1:55,74
9. Viliam Grúň 2:08,67
10. Jozef Lukáček 2:14,40

Najrýchlejší pretekár:

    Dávid Pacura  
      
           1:43,05

0. ročník

„jazda na starých
 bicykloch“

(bez prehadzovačky)

Zoznam účastníkov

1. Daniela Lukáčeková
2. Peter Žuffa
3. Milan Franko
4. Gabriel Líška
5. Gabriel Líška ml.
6. Eduard Krížo
7. Igor Beňušík
8. Viliam Grúň

  9. Jozef Mintál
10. Jakub Uher
11. Martin Ficek
12. Júlia Franková
13. Andrej Latka
14. Lukáš Lofaj
15. Tatiana Garajová

NAJMLADŠÍ ÚČASTNÍK
Gabriel LÍŠKA   

NAJORIGINÁLNEJŠIE OBLEČENÝ
Peter ŽUFFA   

NAJSTARŠÍ ÚČASTNÍK
Jozef MINTÁL   

	 V stredu 18.6.2008 sa v športovej hale v Podbieli skončil II.ročník 
flor-balovej ligy pre deti ZŠ o pohár starostu obce Podbiel. Do finálového 
kola pribudlo ďalších 5 nových hráčov a tak sa v tomto ročníku zapojilo do 
ligy až 27 detí, čo je o 5 viac ako minulý rok. Finále prebehlo v pokojnej 
atmosfére, bez veľkých emócií a víťazom sa stalo družstvo FC Real CBA 
Podbiel. Turnaj vyhodnotil hlavný organizátor Mgr. Marián Klimčík a medaile 
a pekné vecné ceny si najlepší prebrali z rúk starostu obce Podbiel JUDr. 
Jozefa Domiňáka. 

Podbielanská florbalová liga detí

pokračovanie na strane 14

0. ročník
„jazdy zručnosti“

Výsledky
dievčatá do 9 rokov
P.č. Meno Priezvisko Čas
1. Ivanka Garajová 1:04,43
2. Tánička Garajová 1:20,79

dievčatá do 12 rokov
P.č. Meno Priezvisko Čas
1. Nikola Franková 1:02,30

ženy do 35 rokov

chlapci do 9 rokov
P.č. Meno Priezvisko Čas
1. Dominik Dvorský 0:53:59
2. Adam Kozáčik 0:58,32
3. Dávid Franko 1:04:62
4. Dušan Franko 1:10,40
5. Matej Matúch 1:19,68

chlapci do 12 rokov
P.č. Meno Priezvisko Čas
1. Ľubomír Franko 0:58,07
2. Daniel Ihring 1:05,27
3. Richard Kamody 1:20,43

chlapci do 15 rokov
P.č. Meno Priezvisko Čas
1. Patrik Garaj 0:58,66

chlapci do 20 rokov
P.č. Meno Priezvisko Čas
1. Dávid Pacura 0:43,28
2. Martin Žuffa 0:46,37
3. Eduard Krížo 0:52,14
4. Pavol Žuffa 0:56,60
5. Lukáš Lofaj 0:57,13

P.č. Meno Priezvisko Čas
1. Júlia Franková 1:04,32
2. Ingrid Garajová 1:18,75

muži do 35 rokov
P.č. Meno Priezvisko Čas
1. Gabriel Líška 0:56,44
2. Juraj Matúch 0:57,23

ženy nad 35 rokov
P.č. Meno Priezvisko Čas
1. Daniela Lukáčeková 1:08,23
2. Júlia Dvorská 1:12,07
3. Silvia Matúšová 1:27,36

muži nad 35 rokov
P.č. Meno Priezvisko Čas
1. Jozef Ihring 0:54,30
2. Dušan Franko 0:55,98
3. Ľubomír Franko 0:58,05
4. Eduard Krížo 1:06,69
5. Zdeno Vilčinský 1:12,86
6. Viliam Kudzbel 1:17,88
7. Peter Žuffa 1:34,56

Najmladšia pretekárka:

Tánička Garajová  
      
           6 rokov
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Podbielanská florbalová liga detí

x

FC REAL CBA x
3:3 11:1 3:5

4:3 6:0 5:1

SHARKS
7:4

x
2:3 6:2

1:8 9:1 5:1

HARAKIRI
2:8 5:6

x
6:3

5:2 1:11 0:8

SHADOW
3:7 0:2 3:4

x
4:6 1:8 3:4

Výsledky jednotlivých zápasov

Výsledná tabuľka

1. FC REAL CBA 12 8 1  3 73:35 25

2. SHARKS 12 8 1  3 63:33 25

3. HARAKIRI 12 5 0  7 32:72 15

4. SHADOW 12 2 0 1 0 37:57 6

Najlepší strelci

1. Roman Betuštiak SHARKS 34
2. Martin Poldauf FC REAL CBA 31
3. Luboš Dreveniak SHARKS 20
4. Jakub Kovalčík FC REAL CBA 17
5. Filip Kozáčik FC REAL CBA 15
6. Pavol Vraštiak HARAKIRI 14
7. Ľubomír Franko SHADOW 12
8. Šimon Chajdiak SHADOW 10
9. Lukáš Ficek SHADOW 9

Najproduktívnejší hráči

pokračovanie zo strany 13

1. Roman Betuštiak SHARKS 34+12 46
2. Martin Poldauf FC REAL CBA 31+13 44

3. Luboš Dreveniak SHARKS 20+19 39

4. Filip Kozáčik FC REAL CBA 15+12 37

5. Šimon Chajdiak SHADOW 10+14 24

Mgr. Marián Klimčík

  Dospelí                             I. trieda                        2007/2008         

     Tabuľka I. trieda „DOSPELÝCH“

1. Or. Veselé 28 21 2 5 85:37 65
2. Veličná 28 16 5 7 63:36 53
3. Lokca 28 16 2 9 66:42 50
4. Or. Podzámok 28 8 14 6 52:39 50
5. Rabča 28 13 6 9 55:39 45
6. Vavrečka 28 11 5 12 53:43 41
7. Zubrohlava 28 11 5 12 57:50 41
8. Novoť 28 11 7 9 45:37 40
9. Krivá 28 12 3 13 54:55 39

10. Breza 28 10 4 14 40:56 36
11. Bobrov 28 10 5 13 40:44 35
12. Leštiny 28 11 2 15 41:50 35
13. Dlhá 28 9 2 17 42:70 29
14. Párnica 28 7 6 15 34:83 27
15. Podbiel 28 2 4 22 24:81 10

  Dorast                              I. trieda                        2007/2008         

     Tabuľka I. trieda „DORAST“

1. Liesek 26 21 2 3 80:18 65
2. Sihelné 26 15 3 8 50:29 48
3. Dlhá 26 14 5 7 67:43 47
4. Or. Lesná 26 14 3 9 61:47 45
5. Hruštín 26 13 5 8 55:40 44
6. Zubrohlava 26 12 6 8 53:25 42
7. Or. Polhora 26 12 4 10 46:39 40
8. Vavrečka 26 12 2 12 87:57 38
9. Novoť 26 11 4 11 57:49 36

10. Zákamenné 26 9 5 12 40:47 32
11. Lokca 26 6 7 13 38:81 25
12. Or. Podzámok 26 5 6 15 26:57 21
13. Párnica 26 6 2 18 37:78 20
14. Podbiel 26 4 4 18 21:78 15

     Tabuľka II. trieda „ŽIACI“

1. Sihelné 26 20 5 1 109:17 65
2. Novoť 26 20 4 2 92:18 64
3. Krušetnica 26 20 3 3 104:29 63
4. Babín 26 19 2 5 73:16 59
5. Breza 26 15 3 8 91:38 48
6. Rabčice 26 13 2 11 48:46 41
7. Or. Podzámok 26 12 5 9 56:34 41
8. Kraľovany 26 10 4 12 60:61 34
9. Bziny 26 9 2 15 62:58 29

10. Bobrov 26 9 4 13 34:55 32
11. Zázrivá 26 8 2 16 52:74 26
12. Beňadovo 26 3 3 20 37:110 12
13. Krivá 26 2 1 23 9:148 7
14. Podbiel 26 1 2 23 25:147 5

  Žiaci                                 II. trieda                        2007/2008         

 Skončil sa súťažný ročník 2007/2008 vo futbale a ostáva 
mi už len bilancovať, že to bol najhorší rok pre podbielanský futbal 
za posledných najmenej pätnásť rokov. Mužstvo dospelých vypadlo 
opäť po roku zatiaľ do najnižšej II. triedy. Zatiaľ, lebo Oravský futba-
lový zväz uvažuje o zriadení III. triedy pre súťažný ročník 2008/2009, 
závisí už len od množstva nových mužstiev, ktoré sa prihlásia.
 Mužstvu dorastu po skvelých sezónach v minulých rokoch, 
kedy každý rok bojovalo o postup sa tento rok nevydaril, skončilo 
posledné a taktiež zostupuje do najnižšej dorasteneckej triedy.
 No a nakoniec mužstvo žiakov, ktoré v poslednej triede 
skončilo posledné, čo hovorí za všetko.
 Treba pouvažovať, či nie je potrebné zamerať sa hlavne na 
mládežnícke mužstvá, na žiakov a dorast, na ktoré sa v posledných 
rokoch akosi zabúdalo a tak vychovať pre podbielanský futbal nové 
talenty, ktoré budú v budúcnosti ťahať celý podbielanský futbal.
 Treba urobiť všetko preto, aby v budúcom súťažnom roč-
níku 2008/2009, ktorý začne už takmer za mesiac, bojovali všetky tri 
mužstvá v čele o postup do vyšších súťaží.

Ľubomír Franko

Futbal
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